
خوش به حال او... وای بر ما
به مناسبت سالروز شهادت شهید محسن 
خزایی، خبرنگار صدا و سیما که ۲۲ آبان 
۱۳۹۵ در منطقه حلب سوریه به شهادت 
رسید، ســید مهرداد سیدمهدی، رئیس 
خبرگــزاری صــدا و ســیما   در صفحه 
توییترش نوشــت: »آخرین باری که آمد، 
دل پرخونــی از جفا هایی که به او شــده 
بود، داشــت... اصرار داشت برود ســوریه. می گفت بگذارید بروم روسفیدتان 
می کنــم و چه دیدید شــاید توفیق شــهادت پیدا کردم و همین هم شــد 
و در ۲۲ آبان ۹۵ در حلب ســوریه به شــهادت رســید. طُوبی لهُ و وَیلٌ لنَا«.

کمک کنید
»هادی حجازی فر« بازیگر نقش شــهید 
باکری، در اینستاگرام نوشته: »باور کنید 
یا نه پروژه شــهید باکــری باوجود تمام 
زحماتی که دوستانم در گروه های مختلف 
پــروژه کشــیده اند... الان به خاطر یک 
»بیابان« در بن بست قرار گرفته... بیابان لم 
یزرعی در نزدیکی قم که در اختیار ارتش 
است و حالا پس از مدت ها دوندگی برای در اختیار گرفتن یکی دو ماهه انٓ 
برای سریال شهید باکری مخالفت شده است... تلاش برای گفت وگو با امیران 
عزیز در بخش های مختلف هم از طرف بنده ناکام مانده است... برای نجات این 
پروژه در کوتاه مدت چاره ای نمی ماند جز درخواست از شما... به دیده شدن 

این پست کمک کنید...«.

از شهرزاد به قورباغه
با انتشار اخباری از ورود پول های »محمد 
امامی« - متهم فساد اقتصادی - به ساخت 
سریال قورباغه، کاربران توییتر با هشتگ 
»از_شهرزاد_ به_قورباغه« از ورود پول های 
کثیف به عرصه فرهنگ و هنر کشور انتقاد 
کردند. برخی توییت ها را بخوانید: »... داره از 
داخل زندان پروژه فیلم قورباغه رو مدیریت 
می کنه! شبکه اطرافشو دستگیر کنید...هنوز پول های کثیف سریال شهرزاد 
رو پس ندادن که... خود علی حاتمی و کیارســتمی اندازه این بزرگوار دغدغه 
فرهنگ و هنر نداشتن... آب که سربالا رفت قورباغه ابوعطا می خونه. تکلیف پول 

فیلم قبلی رو مشخص نکرده داره از توی زندون فیلم جدید می سازه«.

دستیاران کرونا
هر روز خبرهای ناراحت کننده تری از کرونا 
می رسد. هر روز هشدار پشت هشدار و هر 
از چندی هم محدودیت های جدید وضع 
می شــود. عده ای اما انگار همه چیز را به 
شــوخی گرفته اند و مشــغول کمک به 
کرونا در قتل عام مردم هستند! یک کاربر 
فضای مجازی در خصوص شلوغی دیروز 
پاساژهای تهران در توییتی نوشت:»در روزی که آمار مبتلایان کرونا به حدود 
۱۲هزار نفر و تعداد تلفات به ۴۶۰ نفر رســید، فروشگاه ۳۹ تومانی در پاساژ 
لیدوما، حراجِ کیف و کفش برگزار کرد... ناظران ضعیف، کاسبان بی مسئولیت 

و شهروندان بی خیال، دستیارانِ کرونا برای قتل عام بیشتر مردم شده اند«.

فعال  کاربران  از  اگر  قدس زندگی   
از  امروز  تا  حتماً  باشید،  اینستاگرام 
چطور  اینستاگرام  پرسیده اید   خودتان 
حاضر  درحال  شما  می دهد  تشخیص 
روی چه فعالیتی تمرکز دارید که دقیقاً 
را  فعالیت  همان  با  متناسب  محتوای 
برایتان نمایش می دهد؟ اگر برای مدت 
کوتاهی از سر کنجکاوی به صفحه های 
معرفی خودرو سر بزنید، اینستاگرام روزانه 
هزاران پست مرتبط با خودرو را برایتان 
نمایش می دهد و اگر محتوایی سیاسی 
را دنبال کنید، اینستاگرامتان پر می شود 
از پست های مرتبط با همان خط مشی 
سیاسی که مدنظرتان است. تمام این ها 
زیر سر هوش مصنوعی اینستاگرام است 
در  شما  فعالیت  گرفتن  زیرنظر  با  که 
سلیقه  خودتان  از  بهتر  مجازی،  فضای 
شما را متوجه می شود و محتوایی را به 
خوردتان می دهد که تشنه آن هستید. 
شاید در ابتدا این موضوع جذاب به نظر 
برسد اما متخصصان این حوزه می گویند 
ما  روش،  با همین  اجتماعی  شبکه های 
قبیله گراتر  و  وحشت زده تر  منزوی تر،  را 
کرده اند. مطلبی که در ادامه می خوانید 
بر اساس مقاله آرش جوان بخت، استادیار 
وین  ایالتی  دانشگاه  در  روان پزشکی 
فارسی  به  فارس  خبرگزاری  توسط  که 

برگردانده شده، تدوین شده است.

همه چیز تغییر کرد#
آن عده از ما که آن قدر سن داریم تا شکل و 
شمایل زندگی پیش از شبکه های اجتماعی 
را به خاطر بیاوریم، شاید یادمان باشد که 
فیس بــوک در ابتدای پیدایش خود چقدر 
هیجان انگیز بود. تصــورش را بکنید، حالا 
امکان مرتبط شــدن با دوســتان قدیمی 
که ده ها ســال بود آن هــا را ندیده بودیم 
وجود داشــت! در آن زمان فیس بوک یک 
گفت وگوی پویای مجازی بــود. این ایده 
درخشــان، با ظهور توییتر، اینستاگرام و 
سایر اپلیکیشن ها قوت بیشتری گرفت. اما 
اوضاع به این صاف و سادگی ها باقی نماند. 
این پلتفرم ها به هیولاهایی تبدیل شده اند 
انباشــته از به اصطلاح دوستانی که هرگز 
آن ها را ندیده ایم، گزارش های خبری تحریف 
شده، شــایعه های مربوط به سلبریتی ها، 

خوداغراق گری و آگهی های جورواجور.

الگوریتم ها#
پشــت تمام این ها، یک هوش مصنوعی 
قرار دارد که بر اساس فعالیت های شما در 

شبکه اجتماعی تان و در فضای اینترنت، 
از جمله میزان و زمان ســرزدن شما به 
صفحات و آگهی هــای مختلف، برایتان 
تصمیم می گیــرد چه ببینید. برای مثال 
شاید شما در توییتر سیاستمدارانی را که 
الگوریتم های  دوست دارید دنبال کنید. 
توییتر به ســرعت دست به کار می شوند 
و پســت ها و افراد بیشــتری را که به آن 
جهت گیری سیاســی مرتبط هستند به 
شما نشان می دهند. شما هر چه بیشتر 
این محتــوا را لایک کنید، دنبال کنید و 
به اشــتراک بگذارید، سریع تر خود را در 
حال حرکت در آن جهت سیاسی خواهید 
یافت. بــا این حال تفــاوت کوچکی در 
اینجا وجود دارد: الگوریتم هایی که شما 
را دنبال می کنند، اغلب با عواطف منفی 
نوعاً خود انگیخته یا خشــم شماست که 
تحریک می شــوند. در نتیجه الگوریتم ها 
چیزهای منفی را تشدید می کنند و بعد با 
به اشتراک گذاشتن آن در میان گروه ها، 
آن را گسترش می دهند. این می تواند در 
گسترش خشم در میان کسانی که درگیر 
سیاست هســتند، فارغ از اینکه به کدام 
جهت گیری سیاســی تمایل دارند نقش 

داشته باشد.

قبیله ای شده ایم#
الگوریتم هــا به تدریــج ما را بیشــتر در 
معرض ایدئولوژی یک »قبیله دیجیتال« 
قرار می دهند؛ اینســتاگرام شما می تواند 
منحصراً به اشغال افرادی با اندام متناسب 
که علاقه مند به فعالیت های جســمانی 
هستند دربیاید یا آنکه فضای آن را افرادی 

با بینش سیاسی یا مذهبی خاص اشغال 
کنند. در هر صورت اینستاگرام شما شبیه 
یک قبیله می شود که اعضای حاضر در آن 
مانند شــما به دنبال یک محتوای خاص 
هستند و همه شــما از یک منبع واحد 
تغذیه می کنید و بدون آنکه نظر خودتان 
را دربــاره آن موضوع بیــان کنید، صرفاً 
محتوایی که اینســتاگرام برایتان تعیین 
می کند را می خوانید. امــا این قبیله ای 
شــدن چه اشــکالاتی را به دنبال دارد؟

به درون حصارها عقب نشینی #
می کنیم

هرچند ما ذاتاً موجوداتی قبیله ای هستیم، 
ولی به طــور خاص وقتی وحشــت زده 
می شــویم، بیشــتر به درون حصارهای 
قبیله گرایــی عقب نشــینی می کنیم و 
معمولاً به اطلاعاتی اعتماد می کنیم که 
قبیله مان به ســمت ما روانه می کند نه 
دیگران. اما امــروز همین قبیله گرایی - 
به همراه فشــار همتایان، عواطف منفی 
و زود از کــوره در رفتن هــا - اغلب به از 
خود راندن کسانی منجر می شود که با ما 
مخالف هستند. در یک مطالعه، ۶۱ درصد 
آمریکاییــان گــزارش کرده انــد  تجربه 
»غیردوست«، »غیر دنبال کننده« یا مسدود 
کــردن یک نفر را به دلیــل دیدگاه های 
سیاســی یا پســت هایش در شبکه های 
اجتماعی داشــته اند. علاه بر این، معلوم 
شــده که استفاده بیشــتر از شبکه های 
اجتماعی و قرار گرفتن در معرض اخبار 
احساســات برانگیز در مورد همه گیری 
کرونا، با افزایش افســردگی و اســترس 

مرتبط است. اســتفاده هر چه بیشتر از 
شبکه های اجتماعی با نگرانی و اضطراب 
بیشــتر ارتباط متقابل دارد که می تواند 
یک چرخه منفــی را به وجود آورد. یک 
مثال: مرکز تحقیقاتی پیو گزارش می کند 
۹۰ درصــد جمهوری خواهانی که اخبار 
سیاسی شان را از پلتفرم های محافظه کار 
کسب می کنند، گفته اند ایالات متحده تا 
حد امکان همه گیری کووید۱۹ را کنترل 
کرده اســت. با این حــال کمتر از نیمی 
بــرای دریافت  از جمهوری خواهانی که 
اطلاعاتشــان دســت کم به یک رسانه 
خبــری بزرگ دیگر نیز متکی هســتند 

چنین فکر می کنند.

چکار کنیم؟#
حالا برای فرار از این قبیله گرایی و تسلیم 
شــدن در مقابل هوش مصنوعی فضای 
مجــازی چه راهکار هایــی پیش روی ما 
قرار دارد؟ آرش جــوان بخت در انتهای 
مقاله اش به تعدادی از روش های کارآمد 
برای مبارزه با غول فضای مجازی اشــاره 
کرده کــه در پایان تعــدادی از آن ها را 

می خوانید.
ـ تمرین کنید که جامع نگرتر باشــید. به 
وب سایت های دیگر سر بزنید، اخبار آن ها 
را مطالعه کنید و کسانی که فکر می کنید 
طرز فکرشان با شــما فرق دارد را آنفالو 

نکنید.
ـ شبکه های خبری کابلی تان را خاموش 
کنید و به جای آن به مطالعه بپردازید یا 
دست کم یک محدودیت سختگیرانه ای 
را برای مقدار زمانی که خود را در معرض 

آن ها قرار می دهید وضع کنید.
ـ به منابع خبری دارای ســوگیری های 

کمتر سر بزنید.
ـ اگر فکر می کنید هر چیزی که رهبران 
قبیله تان می گویند حقیقت مطلق است، 

دوباره فکر کنید.
ـ اینترنت خود را قطــع کنید و از خانه 
بیــرون بزنیــد )فقط ماســک فراموش 
نشود(. در طول شبانه روز برای خودتان 
ساعت های زندگی بدون گوشی هوشمند 

در نظر بگیرید.
ـ و ســرانجام به خاطر داشــته باشــید 
همســایه تان که طرفدار یک تیم فوتبال 
یا حزب سیاســی دیگری است، دشمن 
شما نیست؛ همیشــه می توانید با هم به 
دوچرخه سواری بروید! من امروز این کار 
را کردم و حتی یک کلمه بحث سیاسی 

هم نکردیم!

خطرناک تر از کرونا
فــؤاد آگاه / هشــدارهای کرونایی که 
در فضــای مجازی و رســانه ای می بینید، 
صرف نظــر از اینکه چقــدر جدی گرفته 
می شود، نگرانی ها و اضطراب ها را افزایش 
می دهد. ممکن است افکار منفی و به دنبال 
آن اســترس، گریبانمان را بگیرد و خدای 
ناکرده تبدیل شــویم به فردی ضعیف و 
بی  دفاع در برابر کرونا. داریم از ســلامت 

روانی جامعه حرف می زنیم و بلایی که اســترس کرونا ممکن اســت سر آن 
بیاورد. » فارس پلاس« در گزارشی ضمن پرداختن به این استرس و آثار منفی 
آن، ۱۰ راهکار را برای پیشگیری از اضطراب در این روزها پیشنهاد کرده است. 
۱- غذای سالم بخورید/ غذای سالم، مصرف مایعات گرم و سبزی های تازه و 
پرهیز از فست فودها و غذاهای کنسروی در این ایام لازم است. کافئین و قهوه 

به میزان زیاد خود سبب افزایش اضطراب می شود.
۲- نگرانی و اضطراب را به چالش بکشید/ افکار نگران کننده برای ورود به ذهن 
از ما اجازه نمی گیرند، بنابراین برای کنترل این افکار باید ورود آن ها به ذهن را 
محدود کرد. بهتر است زمان مشخصی از روز را به این افکار اختصاص دهید. 
مثلاً هربار که این افکار به سراغتان می آیند به خودتان بگویید: نه... یک لحظه 

صبر کن در فلان ساعت بهش فکر می کنم. 
۳- دعا، نیایش و آرام ســازی/ خیلی از افراد برای آرام سازی ذهنشان به دعا و 
نیایش می پردازند،همراه با نمازشان برای سلامتی دعا می کنند و همین موجب 
آرامششــان می شود. دراین روزها بیشتر به نیایش با خداوند بپردازیم. برخی 
هم به تمرینات ریلکسیشــن چون آرام ســازی بدنی با تنفس و دم و بازدم با 
تمرکز یا یوگا می پردازند. اگر از این دسته هستید یک مکان آرام را برای این 

کار انتخاب کنید.
۴- مثبت بیندیشید/ از اندیشیدن به اینکه »کاش اوضاع این گونه نبود...چی 
می شــد اگه...« پرهیز کنید. این ها افکار مخرب هستند و امید و اراده شما را 

تحلیل می برند.
۵- افکارتان را ارزیابی کنید/ منظور افکار نگران کننده است. پیش از اینکه بر 

شما تأثیر منفی بگذارند آن ها را ارزیابی کنید که چه میزان واقعیت دارند.
۶ – درباره نگرانی هایتان حرف بزنید/ ملاقات حضوری لازم نیست، می توانید 
با کسانی که شنوندگان خوبی هستند در فضای مجازی یا با تلفن و... در این 

باره حرف بزنید.
7- مقابله کنید/ به جای اینکه دائم با این فکر کلنجار بروید که من یا اطرافیانم 
مبتلا به کرونا می شویم از یک عبارت مقابله ای همانند »با رعایت توصیه های 

بهداشتی می توانم از بیماری خود و اطرافیانم جلوگیری کنم« استفاده کنید.
8- فضای مجــازی را مدیریت کنید/ یعنی اخبار کرونایی را از رســانه های 
رسمی تر دنبال کنید. حواستان باشد شایعه ها و حرف و حدیث های این فضا 

می تواند نگرانی شما را چند برابر کند.
۹- توکل به خدا/ از یک ســو با واقعیت شرایط سخت کرونایی کنار بیاییم و 
آن را بپذیریم و از ســوی دیگر به خدا توکل کنیم که با رعایت دقیق مسائل 

بهداشتی از این وضعیت عبور می کنیم.
۱۰- استراحت و نظم/ اگر در قرنطینه هستید یا دور کاری می کنید، استراحت 
کافی داشته باشید اما نه به این معنی که نظم زندگی عادی تان را در کل به هم 

بزنید. به اندازه و به موقع بخوابید و بیدار شوید.
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گفت وگو   با  احمد معظمی، کارگردان  یک  سریال  جاسوسی  امنیتی  که  این شب  ها  روی آنتن  می رود

جعبه سیاه تروریسم  در»خانه امن«

پولداری ودوچرخه سواری !
 صائب تبریزی، غزلسرای نام آشنای سبک هندی، غزلی دارد با این شروع که:

با کمال احتیاج از خلق استغنا خوش است
با دهان تشنه مردن بر لب دریا خوش است

غزل به زیبایی پیش می رود تا آنجا که می گوید: 
برق را در خرمن مردم تماشا کرده است

آنکه پندارد که حال مردم دنیا خوش است 
بی شــک هر کدام از ما آدم ها بارها و بارها مصــداق این بیت حضرت صائب 
بوده ایم و به قول معروف برق را در خرمن آدمی تماشا کرده ایم اما پنداشتیم 
حال او خوش است و به این نکته نرسیدیم که بخشی از او دارد می سوزد. یکی 
دو روز پیش، از جلسه ای به ســمت روزنامه می آمدم. ناگفته نماند که طبق 
معمول رکابزنان و چون عجله داشتم به سرعت پیش می رفتم که با قرمز شدن 
چراغ سر چهارراه مجبور شدم ترمز محکمی بگیرم. دقیقاً کنار موتوری ایستادم 
که پیش از من ترمز زده بود. مرد موتورسوار نگاهی به من کرد و پس از مکثی 
کوتاه گفت: »چند سالته؟« گفتم: »چقدر بهم میاد؟« که البته بعد فکر کردم چه 
سؤال اشتباهی، چون کلاه دوچرخه سواری سرم بود و عینک و ماسک هم زده 
بودم، یعنی اینکه بنده خدا نمی توانست با نگاهی به سر و صورت حدس بزند 

چقدر سن دارم.
 مرد گفت: » مهم نیست!« پرسیدم: »پس چرا پرسیدی چند سالته؟« مرد بدون 
درنگ گفت: »چون پولداری که داری دوچرخه سواری می کنی!« پرسیدم: »چه 
ربطی داره؟!« و این جواب را شنیدم که: »اگر پولدار نباشی نمی تونی با دوچرخه 
دور بزنــی!« لبخندی زدم و با لبخند من مرد ســریع گفت:»ما برای دو قرون 
مجبوریم ســگ دو بزنیم اما شما پولدارا دوچرخه سواری می کنین« با تعجب 
گفتم: »یعنی درباره من اینجوری فکر می کنی؟« و مرد جواب داد: »شک نکن 
که اینجوری هستی« گفتم: »پس چراغ سبز شد بیا کنار خیابون تا کمی با هم 
حرف بزنیم« و همزمان چراغ سبز شد اما مرد در حالی که راه افتاده بود گفت: 
»هزار بدبختی دارم نیازی نیست، مطمئنم« و گاز موتورش رو گرفت و رفت. این 

اتفاق البته یکی دو بار دیگر هم برای من افتاده است.
مرد که دور شــد با خودم فکر کردم من هم گاهی همین اشــتباه را درباره 
دیگران کرده ام؛ این نشان از این دارد که ما گاهی سطح را می بینیم و به عمق 
مسائل نمی رویم و این می تواند ناشی از این باشد که نگاهمان را درست تربیت 
نکرده ایم. خیلی از چیزها آن چیزی نیســت که ما در نگاه اول می بینیم پس 
نباید به نگاه سرسری و کلیشه ای اکتفا کرد، بلکه باید پوسته های مسائل را کنار 
بزنیم و دقیق تر ببینیم. وقتی این اتفاق افتاد حتماً متوجه خواهیم شد خرمنی 
که دارد می ســوزد فقط همان روشنایی بزرگی که ما می بینیم نیست، بلکه 
حاصل ماه ها تلاش انسانی است که البته سوختن آن، نور، روشنایی و گرما هم 
تولید می کند اما آن نور و گرما و روشنایی چیزی نبوده است که فرد دنبال آن 
باشد بلکه حاصل زحمت او است در حال سوختن اما ما آن بخش را نمی بینیم 

و فکر می کنیم حال او خوش است.

حکایت امروز

یادداشت های چرخدار 

عباسعلی سپاهی یونسی
annotation@qudsonline.ir

  گویا  حاتمی کیا   به  عنوان  سومین کارگردان   گویا  حاتمی کیا   به  عنوان  سومین کارگردان 
پشت دوربین  این سریال  مهم  تاریخی  می نشیندپشت دوربین  این سریال  مهم  تاریخی  می نشیند

»»jjقرعه  قرعه » » موسیموسی 
 به نام ابراهیم به نام ابراهیم 
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با افزایش شیوع کرونا و تعطیلی شهرها 

کرکره لیگ های برتر پایین 
کشیده می شود؟ 

قلعه نویی:

هیچ گاه دنبال انتقام نبوده ام
طاهرخانی با تراکتور به بن بست رسید

»شاهین«  درحوالی 
پرسپولیس

شبکه های اجتماعی چه بلایی بر سر ما آورده اند؟

قبیله های مجازی
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سینا حسینی: رئیس جمهور در نشست روز شنبه ستاد 
ملی مقابله با کرونا با انتقــاد از تجمع های غیر ضروری 
از حضور هواداران یک باشگاه فوتبال به واسطه پیروزی 
در مســابقات اخیر آسیایی به شدت انتقاد و این حرکت 
را خلاف قانون توصیف کرد.انتقاد صریح رئیس جمهور 
از ایــن ماجرا و توصیه وی به پرهیــز از هرگونه تجمع 
غیر ضروری احتمال تعطیلی مسابقات ورزشی از جمله 
مســابقات فوتبال و فعالیت های ورزشــی باشگاه های 
فوتبال را تقویت کرد.این اظهارنظر با واکنش معاون وزیر 
بهداشت و درمان بیشتر تقویت شد؛ چون ایرج حریرچی 
به صراحت بیان کرد به دلیل شیوع بیش از اندازه ویروس 
کرونا و افزایش جان باختگان مبتلا به این ویروس به زودی 
محدودیت های اجتماعی بیشتر از قبل خواهد شد.پس از 
این اظهارنظرها به نظر می آید تعطیلی مسابقات ورزشی 
در دستور کار ستاد مبارزه با کرونا در ورزش قرار گرفته 
و بعید نیست با توجه به ابتلای شدید ورزشکارانی که در 
مسابقات ورزشی شرکت کردند، کلیه فعالیت های ورزشی 
به حالت تعطیلی در بیاید تا شاید زنجیره انتقال ویروس 

به این ترتیب در حوزه ورزش قطع شود.

تعطیلی لیگ های برتر#
هرچند هنوز مسئولان و دست اندرکاران، ستاد مبارزه با 
کرونا در ورزش در این ارتباط اظهارنظر رسمی نکرده اند، 
اما به نظر می رسد در نخستین گام لیگ برتر رشته های 
ورزشی نظیر فوتبال، والیبال، بسکتبال به حالت تعطیلی 
در بیایند و در ادامه مســابقات انفــرادی که با تجمع و 

برخورد کمتری نیز مواجه هستند، تعطیل شوند.
پس از این گمانــه زنی ها بود که مســئولان فوتبال از 
احتمال تعطیلی مسابقات لیگ برتر خبر دادند، بهروان 
مشــاور ســازمان لیگ برتر، در گفت و گو با خبرنگاران 
نخستین اظهارنظر در این ارتباط را انجام داد تا موضوع 
تعطیلی قریب الوقوع مسابقات لیگ برتر جدی تر از هر 

زمان مطرح شود.
غلامرضا بهروان، در ایــن ارتباط گفت: برنامه هایمان را 
آماده کردیم و تلاش می کنیــم. بازی ها باید به صورت 
منظم برگزار شوند، اما الان تمام تصمیمات توسط ستاد 
ملی مقابله با کرونا گرفته می شود که فصل الخطاب است. 
اگر آن ها چنین تصمیمی بگیرند ما ملزم به اجرا و اطاعت 
هســتیم.پس از این اظهارنظر رئیــس کمیته برگزاری 
مسابقات سازمان لیگ هم به نوعی تلویحی این خبر را 
تأیید کرد، اما تأکید کرد باید منتظر اظهارنظر رسمی و 

بیانیه ستاد مبارزه با کرونا در ورزش باشیم! سهیل مهدی 
با اشــاره به اینکه تمام فدراسیون های ورزشی موظفند 
تصمیمات ستاد ملی مقابله با کرونا را انجام دهند، تأکید 
کرد با اظهارنظر رسمی و ابلاغیه این ستاد اطلاع رسانی 

کامل صورت خواهد گرفت.
وی در ادامه توضیح داد اگر تهران و شهرستان ها تعطیل 
شوند به نظر می رسد مسابقات لیگ هم تحت الشعاع این 

موضوع قرار خواهد گرفت.
سهیل مهدی مسئول کمیته برگزاری سازمان لیگ در 
پایــان توضیح داد: هنوز که تصمیمی بر تعطیلی تهران 
و شهرســتان ها گرفته نشده اســت. ما حتی روز شنبه 
برنامه ریزی خود را برای برگزاری هرچه بهتر هفته دوم 
لیگ انجام دادیم و حتی به زودی برنامه هفته های دیگر 
لیگ را نیز اعلام خواهیم کرد.اما اگر مبنا بر تعطیلی تهران 
و برخی شهرستان ها گرفته شود ما مطیع تصمیم ستاد 
ملی مقابله با کرونا هستیم و اگر به ما اعلام شود چاره ای 

جز تعطیلی مسابقات نخواهیم داشت.

چالش باشگاه ها#
با انجام این اظهارنظرها مدیران باشگاه های لیگ برتر برای 
خرید بلیت و رزرو هتل با چالش مواجه شدند که آیا اقدام 
به خرید بلیت بکنند یا اینکه دست نگه دارند،به همین 
دلیل تعداد تماس ها با سازمان لیگ و فدراسیون فوتبال 
افزایش یافت و مسئولان فدراسیون فوتبال به آن ها اعلام 
کردند فعلاً برای تهیه بلیت و رزرو هتل دست نگه دارند تا 

در نشست شامگاه شنبه شب تعیین تکلیف شود.
گویا مســئولان وزارت ورزش و جوانان با افزایش ابتلای 
ورزشکاران به ویژه چهره های شاخص و توصیه های ویژه 
وزارت بهداشــت نکات مهمی را به مسئولان فدراسیون 
گوشــزد کردند، به همین دلیل قرار است در این ارتباط 
تصمیم نهایی پس از اخذ استعلام های قانونی گرفته شود 

و موضوع به باشگاه ها اعلام شود.

کرونا بلای جان ورزشکاران#
در ایــن بین، البته گفته می شــود با توجه به ارســال 

گزارش های موثق ناظران ویژه به ستاد مبارزه با کرونا در 
ورزش ممکن اســت به دلیل رعایت نکردن پروتکل های 
بهداشــتی از سوی باشگاه های لیگ برتر در جریان سفر 
با هواپیما، اقامت در هتل و نحوه حضور در استادیوم ها 
تصمیم فوری در این رابطه اخذ شود و به منظور جلوگیری 
از ابتلای بیشتر ورزشکاران به این ویروس تصمیمی خاص 

در این ارتباط گرفته شود.
این در حالی اســت که در لیگ های بسکتبال،والیبال و 
حتی هندبال که به صورت متمرکز برگزاری شــان آغاز 
شده است تعدادی از ورزشکاران به کرونا مبتلا شده اند و 
در فوتبال هم تعدادی از باشگاه ها گزارش هایی مبنی بر 

ابتلای بازیکنانشان به کرونا اعلام کرده اند. 
محمد بنا ســرمربی تیم ملی کشتی فرنگی جدیدترین 
کرونایی ورزش ایران اســت که کارش به بیمارســتان 
کشیده شده اســت . همچنین تعدادی از پیشکسوتان 
رشته های مختلف ورزشی هم در این مدت به دلیل کرونا 

دارفانی را وداع گفته اند.

با افزایش شیوع کرونا و تعطیلی شهرها

کرکره لیگ های برتر پایین کشیده می شود؟

اوسین بولت: رونالدو از من سریع تر است
ورزش: اوسین بولت اسطوره جامائیکایی دوی سرعت دنیا که رکورد جهانی این رشته 
را در اختیار دارد و رسماً سریع ترین مرد دنیا به حساب می آید و البته هشت مدال طلای 
المپیک در کارنامه خود دارد از کریســتیانو رونالدو به عنوان یک ابرورزشکار ستایش 
کرده و می گوید در حال حاضر رونالدو بدون شک از او سریع تر است.اوسین بولت بعد 
از بازنشستگی تلاش کرد شانس خود را برای تبدیل شدن به یک فوتبالیست حرفه ای 
بیازماید و مدتی با بوروسیا دورتموند و باشگاه سنترال کوست مارینرز استرالیا همراه شد 

اما در نهایت تلاش برای فوتبالیست شدن را رها کرد.

تست دوم کرونای صلاح هم مثبت شد
ورزش:پس از ابتلای ســتارگان بزرگ دنیای فوتبال از جمله زلاتان ابراهیموویچ 
و کریســتیانو رونالدو به ویروس کرونا مشخص شد که محمد صلاح ستاره مصری 
لیورپول نیز به ویروس کرونا مبتلا شــده است؛ گویا وی که در مراسم ازدواج برادر 
خود نیز شرکت کرده بود و حضور در این مراسم، عامل ابتلای او به کرونا بوده است. 
در این شــرایط هم صلاح حضور در اردوی ملی را از دســت داده و هم به احتمال 
فراوان با دوری حداقل 14 روزه خود از میادین ورزشی، این بازیکن چهار بازی آینده 

لیورپول )مقابل لستر، آتالانتا، برایتون و آژاکس( را هم از دست خواهد داد.

بدترین شکست کلمبیا  با کی روش 
ورزش: کلمبیا در سومین بازی خود در رقابت های مقدماتی جام جهانی 2022 در 
منطقه آمریکای جنوبی در خانه اش به مصاف اروگوئه رفت اما شاگردان کی روش در 
این بازی خانگی با نتیجه 3-0 شکست خوردند تا با کسب 4 امتیاز از سه بازی در 

رتبه هفتم جدول رده بندی قرار بگیرند.
کارلوس کی روش در پایان بازی مسئولیت کامل شکست را به عهده گرفت و گفت 
علت پیروزی پرگل اروگوئه استفاده دقیق بازیکنان این تیم از فرصت هایی بوده که 

در اختیارشان قرار می گرفت.

یوفا مورینیو را یک جلسه محروم کرد
ورزش: یوفا اعلام کرد ژوزه مورینیو ســرمربی تاتنهام یک جلســه از حضور روی 
نیمکت تیمش در رقابت های اروپایی محروم شده است. علت محرومیت مورینیو این 
است که تاتنهام دو هفته پیش در دیدار مقابل آنتورپ بلژیک در لیگ اروپا دیر به 
زمین رفت و موجب شروع با تأخیر مسابقه شد. یوفا مورینیو را به همین دلیل یک 

جلسه از همراهی تیمش محروم کرد.
کمیته کنترل ، اخلاق و انضباطی یوفا اعلام کرد علاوه بر محرومیت یک جلسه ای 

مورینیو، تاتنهام را به دلیل این تأخیر 25هزار یورو جریمه کرده است. 

ورزش: بــرای امیرقلعه نویی کــه پرتجربه ترین و البته 
همچنان پرافتخارترین مربی لیگ برتر به شمار می رود، 
انتخاب چالش های ســخت همواره یکی از علایق او در 
دوران مربیگری بود و او در دوران بازیگری هم با استقلال 
تا دسته سوم رفت و برگشت، تا نشان دهد، مرد روزهای 

سخت است.
ایــن مربی که حالا هدایت گل گهر ســیرجان را پس از 
سه فصل حضور در اصفهان برعهده گرفته، در سیرجان 
اهداف جدیدی را برای خود انتخاب کرده و در نخستین 
هفته از رقابت های لیگ بیستم موفق شد سپاهان را که 
با خاطره خوشی از این تیم جدا نشد را با نتیجه 3 بر 1 

شکست دهد.

مقابل سپاهان مزد زحماتمان را گرفتیم#
قلعه نویی در مورد بازی برابر سپاهان و شکست این تیم 
بیان کرد:» به هرحال ما تمریناتمان را به موقع شــروع 
کردیم. یارگیری هایمان را هم انجام دادیم. فکر می کنم 
در آن بازی مزد زحماتمان را گرفتیم. بازیکنانمان خیلی 

تلاش کردند و فوتبال خیلی خوبی را ارائه دادند«.

 دنبال انتقام؟#
پس از پیروزی ســه بــر یک گل گهر مقابل ســپاهان 
صحبت هایی در فضای مجازی مطرح شد که این بازی 
و نتیجه آن، انتقام امیرقلعه نویی از سپاهان بود. سرمربی 
گل گهر به این ســؤال این طور پاسخ داد:»  اصلاً فوتبال 
جای انتقام نیست. فوتبال جای قشنگی ها و زیبایی هاست. 
جایی است که ملت ها را به هم نزدیک می کند. خواهشاً 
دنبال این حرف ها نباشید. سپاهان باشگاه بزرگی است. 
این بازی تمام شد و رفت. مثل خیلی از بازی های دیگر 
که ما در این 40 ســال انجام دادیم. در کل زندگی ام نه 

دنبال انتقام بودم و نه مسائل دیگر«.

 استقلال این مربیان را تربیت کرده#
لیگ بیستم در حالی آغاز شده که چند نفر از سرمربیان 
تیم های مطرح، زمانی شاگرد شما در تیم استقلال بودند.

سرمربی گل گهر در پاسخ به این سؤال عنوان کرد:» البته 
من خودم شاگرد هســتم. خوشحالم که خانواده بزرگ 
اســتقلال توانسته چنین مربیان خوبی را تربیت کند و 
به جامعه فوتبــال تحویل بدهد. این اتفاق برای خانواده 
استقلال است. برای من امیر قلعه نویی نیست. همانطور 
که من هم از خانواده استقلال آمدم و چندین سال شاگرد 
منصورپورحیدری بودم. این به خاطر رفتار و منش باشگاه 
خوب استقلال است که توانسته این بازیکنان را تربیت 

کند تا تبدیل به مربیان خوب شوند«.

واقعاً باید به اسکوچیچ تبریک گفت#
ســؤال بعدی از امیرقلعه نویی در رابطه با عملکرد تیم 
ملی با اسکوچیچ بود و توضیح داد: »واقعاً باید به دراگان 
اســکوچیچ تبریک بگوییم. خیلی با برنامه و اقتصادی 
فوتبال بازی کردند. سیستم تیم هم عوض شده بود. با سه 
دفاع بازی  کردند. بوسنی هم تیم ضعیفی نبود. خیلی ها 
می گویند تیم ضعیفی بــود. نه اصلاً این طور نبود. کلیه 
بازیکنان این تیم لژیونر بودند و خارج از کشورشان بازی 
می کردند. به نظرم ما یک موقعیت هم به حریف ندادیم. 
خیلی از بازیکنان بزرگ تیم ما هم نبودند. مهدی طارمی، 
علیرضاجهانبخش، سردار آزمون و.. ولی باز بقیه نفرات به 
نحو احســن بازی کردند و این نشان می دهد اسکوچیچ 
شناخت خوبی نسبت به فوتبال ما دارد و تیم ملی ما هم 
در این دو بازی خوب کار کرد. باید به صعود این تیم به 

جام جهانی امیدوار باشیم.

محمد رضا خزاعی: دور رفت مرحله مقدماتی سی و 
سومین دوره لیگ برتر هندبال باشگاه های کشور که با 
شرکت 12 تیم و در دو گروه 6 تیمی آغاز شده است، با 
صدرنشینی تیم های نیروی زمینی شهید شاملی کازرون 

و مس کرمان به پایان رسید.
در گروه اول، نیروی زمینی کازرون، به دنبال  دو پیروزی 
که درمرحله اول کســب کرده بــود، در مرحله دوم، با 
غلبه بر تیم های پاس ناجا و نفت و گازگچساران، بدون 
شکســت و با 8 امتیاز درصدر قرار گرفت. ذوب آهن که 
مرحله اول را باوجود شکست مقابل نیروی زمینی، با یک 
بازی بیشــتر و هم امتیاز با این تیم پشت سر گذاشته 
بود، دراین مرحله هم با عبور از ســد تیم های ستارگان 
دشتســتان و پرسپولیس بهبهان، پا به پای کازرونی ها 
پیــش آمد و جای خود را در مکان دوم حفظ کرد. نفت 
و گازگچساران، تیمی که سابقه قهرمانی درلیگ برتر و 
حضور در مسابقات باشگاه های آسیا و جهان را در کارنامه 
دارد، امســال با عدم حمایت مســئولان شرکت نفت، 
باتیمی کاملاً جوان و بومی درمســابقات حضوریافت و 

کارنامه ای جز شکست نداشت.
 
رقابت های گروه مرگ#

رقابت های این دوره در گروه دوم نزدیک تر و فشــرده تر 
بود. حضــور تیم های مدعی مس کرمان، قهرمان فصل 
قبل، ســپاهان، پرافتخار ترین تیم در هندبال باشگاهی 
کشــور، فراز بام خائیزدهدشــت، و زغال سنگ طبس، 
مدعی جدید لیگ برترهندبال، موجب شــده بود تا این 

گروه را گروه مرگ بنامند.
 درمرحله اول، دو تیم مس و زغال سنگ با سه برد نشان 
دادند که برای صدرنشــینی این گروه، باید منتظر بازی 
این تیم ها در مرحله دوم باشــیم. دیداری که در همان 

نخستین روز بازی های این گروه اتفاق افتاد. 
مس که برای دفاع از عنوان قهرمانی فصل، برابر حریفی 
به میدان می رفت که در مرحله اول، ســه پیروزی و از 
جمله غلبه بر سپاهان را در کارنامه داشت، دو تیم در این 

بازی تا دقایق پایان، پا به پای هم پیش آمدند. 
شاگردان بکماز، لحظه ای پا پس نکشیدند اما، سرانجام، 
تجربه بیشتر حمیدصادقی و شاگردانش، نتیجه را به سود 
مس تغییر داد تا صنعت مس کرمان با این برد و پیروزی 
راحتی که در روزپایانی مقابل کیمیا کاشــت کردستان 
بدســت آورد، با پنج پیروزی، به تنهایی در صدر گروه 

دوم قرارگیرد. 
زغال سنگ هم با برد برابر پرواز هوانیروز، جایگاه خود را 

درمکان دوم تثبیت کرد.
سپاهان اصفهان که مرحله اول را درغیبت سرمربی خود، 
محسن طاهری، با شکســت مقابل مس و زغال سنگ 
پشت سرگذاشته بود، دراین مرحله موفق به عبور ازسد 
تیم های کیمیا کاشت کردستان و فرازبام خائیزدهدشت، 
درهمان رده ســوم باقی ماند تا امیدوار به دور برگشت 

باشد. 
فرازبام، دراین دوره نتوانست آن طور که انتظار می رفت 
ظاهرشود و با برد مقابل پرواز هوانیروز و باخت به سپاهان 

با مجموع 4 امتیاز، در مکان چهارم قرارگرفت.

قلعه نویی:

هیچگاهدنبالانتقامنبودهام
دور رفت لیگ برتر هندبال

پیشروینیرویزمینیومسدرصدر

گزارش کوتاهنیم نگاه

 گلر تیم ملی: لبخندهای پدرم
 روی من اثر گذاشته است

ارتش یک نفره عابدزاده
ورزش: امیر عابدزاده پس از بازی با بوسنی گفته: »اعتماد 
به نفس و لبخندهای پدرم روی من اثر گذاشــته است«. 
کاش به بچه عقاب ســلام برسانید و بگویید این فقط تو 
نبودی پسر؛ میلیون ها نفر معتاد لبخندهای پدرت بودند. 
احمدرضا عابدزاده، نماد »نترسیدن« بود، برای نسلی که تار 
و پودش را از هراس تنیده بودند، نســلی که طفولیتش را 
زیر صدای آژیر و موشک باران، در پناهگاه های تاریک پشت 
سر گذاشــته بود و گاهی از سایه خودش هم می ترسید. 
این نســل، از لحاظ روحی یک اســطوره سر پا و بی باک 
می خواست و انگار احمدرضا همانی بود که باید؛ کله شق، 

جسور و فرود آمده از یک دنیای دیگر.
 هیچ لذتی بالاتر از تماشای گلری نبود که در هجده قدم 
خودی مهاجم حریف را دریبل می زد، خوراکش یک دستی 
گرفتن توپ حریف بود و بدش نمی آمد گاهی پشت ضربه 
پنالتی بایستد. همیشه کافی است یک نفر نترسد و برای 
فوتبال ایران، سال ها آن یک نفر »شماره یک« می پوشید. 
آخر بازی با استرالیا وقتی از تری ونبلز مبهوت پرسیدند چرا 
باختید، جواب کوتاهی داد: »دروازه بانشان، دروازه بانشان...« 
پشــتمان به کوه بود، همه سال هایی که عابدزاده را درون 

دروازه داشتیم. 
داستان ارتش یک نفره، رکورددار محبوبیت. نصف عمرش 
بر فناســت، کسی که انفجار ورزشــگاه را موقع بالا آمدن 
عابــدزاده برای گرم کردن ندیده باشــد. همه ما بیمار آن 
خنده هــا بودیم رفیق؛ لبخندهــای احمدرضا، مردی که 

هیچ وقت نفهمدیدم در دنیای او ساعت چند است؟

انگلیس به  برای رفتن  کاتالان  شرط اصلی ستاره 
مسی: پپ و آگوئرو در سیتی بمانند

ورزش: یک رســانه انگلیســی مدعی اســت لیونل مسی برای 
پیوستن به منچسترسیتی از این باشگاه دو درخواست مشخص 
خواهد داشت.روزنامه انگلیسی منچستر ایونینگ نیوز که در شهر 
منچستر منتشر می شود و به دو باشگاه این شهر، یونایتد و سیتی، 
نزدیک اســت مدعی شد لیونل مســی در مذاکرات آتی خود با 
منچسترسیتی برای بررسی احتمال پیوستنش به این باشگاه دو 
درخواست مشخص خواهد داشت: مسی در صورتی پیوستن به 
منچسترسیتی را بررسی می کند که مطمئن باشد پپ گواردیولا 
و سرخیو آگوئرو در این تیم ماندگار خواهند بود.مسی در تابستان 
گذشته با اعلام اینکه قصد جدایی از بارسلونا را داد دنیای فوتبال را 
شگفت زده کرد. در آن زمان بلافاصله از منچسترسیتی به عنوان 
گزینه اول مســی بعد از ترک بارسا نام برده شد. بعد از چندین 
هفته گمانه زنی اما مسی اعلام کرد که در بارسا ماندگار می شود 
چون نمی خواهد با این باشگاه وارد دعوای حقوقی شود.با توجه 
به اینکه قرارداد مســی با بارسا در سال 2021 به پایان می رسد 
او طبق قانون می تواند از اول ژانویه پیش رو با باشــگاه های غیر 
اسپانیایی مذاکره کند. بار دیگر نام منچسترسیتی به عنوان گزینه 
اول او مطرح شده است.در اینکه منچسترسیتی به شدت خواهان 
جذب مســی است هم هیچ شکی وجود ندارد. عمر برادا یکی از 
مسئولان رده بالای سیتی به تازگی تأیید کرد سیتی در صورتی 
که امکانش را داشته باشد صد در صد برای جذب مسی پیشنهاد 
خواهد داد.منچستر ایونینگ نیوز اما حالا مدعی است که مسی 
برای پیوستن به ســیتی برای این باشگاه دو شرط اولیه خواهد 
داشت که آن را پیش نیاز شروع مذاکرات می داند. مسی خواهان 
گرفتن این تضمین اســت که پپ گواردیولا و سرخیو آگوئرو در 

زمان حضور او در سیتی در این تیم خواهند بود.

حمید رضا عرب: شــاهین طاهرخانی 
مدافع پیشــین تیم فوتبال استقلال که 
چند روز پیش قــراردادش را با این تیم 
فسخ کرد، با چند تیم لیگ برتری از جمله 
پرسپولیس و تراکتور مذاکراتی داشت که 
مذاکره وی با سرخپوشان تبریز تا حدود 
زیادی جدی شــد و حتی این بازیکن تا 
یک قدمی توافق نهایی با این تیم پیش 
رفت.در حالی که حتــی عدد و رقم این 
توافق نیز مشخص شــده بود، مشورتی 
خارج از باشــگاه، طاهرخانی را از تراکتور 
دور و حضورش در این تیم را منتفی کرد.

تغییر مدیر برنامه#
ماجرای منتفی شدن حضور 
از  تبریز  بازیکــن در  این 
آنجا جدی شد که یکی از 
نزدیکان باشگاه تراکتور 
به طاهرخانی پیشنهاد 
مدیر  یــک  با  می کند 
برنامه دیگــر پای میز 
مذاکره بنشیند تا زمینه 
حضــورش در این تیم 
بازیکن  اما  شود  فراهم 
استقلال  گذشــته  فصل 

این پیشــنهاد را نمی پذیرد.ظاهرا یکی از 
مسئولان باشگاه استقلال بعد از اطلاع از 
توافق طاهرخانی با تراکتور، به تبریزی ها 
در خصوص مبلــغ قرارداد او مشــورتی 
می دهد که این مشــورت مدیران تراکتور 
را در رقم توافق شده دچار تردید می کند. 
این دو اتفاق دســت به دست هم دادند تا 

حضور این مدافع در تبریز منتفی شود.
 
شاهین وپرسپولیس#

طاهرخانی در حال حاضــر مورد توجه 
چند تیــم از جمله ســپاهان، گل گهر 
و پرســپولیس قرار دارد و ناچار است تا 
پیش از اتمام دوره نقل و انتقالات پیش 
فصل تیم جدید خــود را انتخاب نماید.

این در حالی اســت که برخی مسئولان 
باشگاه پرسپولیس پس از منتفی شدن 
حضور ایمان سلیمی و فرشاد فرجی در 
این تیم مذاکراتی جدی با مدافع جوان 
فصل گذشته اســتقلال انجام داده اند و 
این طور که به نظر می رسد توافق هایی 
هم شــده اســت. در مورد فرجی گفته 
می شــود مبلغ بالای رضایت نامه ای که 
حمیداوی درخواست داشته و البته بدهی 
پرسپولیســی ها بابت یحیــی مانع این 

انتقال شده اســت. طاهرخانی با گرفتن 
برگه فســخ قرارداد خــود منعی برای 
پیوســتن به تیم های دیگر لیگ برتری 
ندارد. خبرگزاری مهر ادعا کرده اســت 
این بازیکن در دو روز آینده به باشــگاه 
پرســپولیس خواهد رفت تا قرارداد دو 

ساله ای را با این باشگاه امضا کند.
در صورت امضــای قرارداد طاهرخانی با 
پرسپولیس و باقی ماندن محمد انصاری 
در این تیــم تا حدی کمبــودی که با 
جدایی شجاع خلیل زاده و محمد نادری 
از جمع سرخپوشان ایجاد شده بود رفع 

خواهد شد.
خیلی ها این انتقال را انتقامی از ســوی 
سرخ ها برای جذب نادری توسط استقلال 
می دانند. با این تفاوت که استقلال برای 

نادری با تیم بلژیکی توافق کرد.
ایــن در حالی اســت که دیــروز برخی 
خبرگزاری ها خبر پیوستن طاهرخانی به 
پرسپولیس را فشار فضای مجازی دانسته 
و ادعــا کردند که یحیی و پرســپولیس 
شــاهین را نمی خواهند. در نهایت باید 
منتظر بود و دید در 48 ســاعت آینده 
مدافع سابق استقلال با کدام تیم قرارداد 

می بندد.

پیشنهادها هر روز بالاتر می رود
امباپهدرمثلثپیاسجی،رئالویووه

امین غلام نژاد: رئال مادرید اطمینان دارد که در 
صورت تمدید نکردن کیلیان امباپه با PSG، تابستان 
آینده می تواند او را با پرداخت 180 میلیون یورو به 

خدمت بگیرد.

صبررئال، تلاش پی ای جی#
رئال مادرید از مدت ها پیش شیفته امباپه است ولی 
تا این لحظه از استراتژی صبر و انتظار استفاده کرده. 
امباپه تا این لحظه مشغول بررسی گزینه های خود 
 PSG بوده و هنوز تصمیمی برای تمدید قراردادش با
نگرفته است. باشگاه پاریسی تمام سعی خود را برای 
تمدید قرارداد با امباپه به کار خواهد بست ولی رئال 
اطمینان دارد که می تواند در تابســتان آتی او را به 

برنابئو منتقل کند.

پیشنهاد وسوسه کننده#
در تابســتان آینده از قرارداد امباپه با PSG تنها یک 
ســال باقی خواهد ماند و این فشــار بــر روی پاری 
ســن ژرمن را افزایش خواهد داد؛ چرا که در صورت 
عدم تمدید قرارداد ممکن اســت یک سال بعد او را 
به رایگان از دســت بدهد. طبق ادعای پاریســی ها، 
پیشــنهاد پاری ســن ژرمن، افزایش حقوق امباپه و 
همتراز کردن آن با حقوقی است که نیمار می گیرد 
تا به این ترتیب بازیکن 21 ساله تیم حداقل از لحاظ 
مالی از سوی کهکشانی ها وسوسه نشود. سران پاری 

سن ژرمن برای تمدید قرارداد این ستاره خود رقم 60 
میلیون یورو را برای دستمزد سالیانه پیشنهاد داده اند 

که بسیار بعید است به راحتی از این رقم بگذرد. 

کرونا مانع اصلی#
هم زیدان و هم خود این بازیکن هم دوســت دارند 
که این انتقال صورت گیرد اما فعلاً به خاطر شیوع 
ویروس کرونا حداقل در تابســتان سال جاری این 

انتقال ممکن نیست.
سایت “10sport” فرانسه اعلام کرد که باوجود علاقه 
زیدان و فلورنتینو پرس و البته خود امباپه، این انتقال 
در تابستان سال جاری صورت نخواهد گرفت و این 
به خاطر زیان زیادی است که باشگاه های بزرگ این 

روزها متحمل آن شده اند.
آ اس می گوید بعد از شــروع اپیدمی کرونا موضع 
امباپــه در مذاکراتش با PSG اندکــی تغییر پیدا 
کرده اســت. امباپه پیش از این اپیدمی به باشگاه 
گفته بود که وضعیت ایــده آل برای او امضای یک 
قرارداد بلندمدت است؛ چرا که به این ترتیب امنیت 
حرفه ای بیشتری خواهد داشت. منابع خبری نزدیک 
به باشــگاه رئال می گویند که امباپه حالا به باشگاه 
پاریسی اعلام کرده در صورت تمدید قرارداد خواهان 
گنجاندن بندهایی در آن است که به او اجازه دهد 
در صورتی که تیم های دیگر مبلغ مشخصی پیشنهاد 
بدهنــد بتواند با تــرک PSG راهی آن پیشــنهاد 

دهنده ها بشود.

پیشنهاد بانوی پیر#
جالب اینکه  میرر مدعی شد بانوی پیر حاضر است 
3۹۷ میلیون یورو )400میلیون پوند( برای امضای 
قرارداد با کیلیان امباپه پیشنهاد دهد.در این جا به 

جایی کریستیانو رونالدو به پاری سن ژرمن 
می پیوندد. در ایتالیا هم توتو اسپورت اعلام 
کرد یوونتوس به دنبال امضای این قرارداد 
است و می خواهد رکورد گران ترین جا به 

جایی را به نام خود ثبت کند. 
میرر نــام رونالدو را بــه عنوان یک 

بخش از توافــق یاد کرد که 
یوونتوس  صورت  این  در 
موفق به امضای قرارداد 
می شــود.  امباپه  بــا 
از  پیش  کریســتیانو 
این با PSG در ارتباط 
بوده اســت و روزنامه 
انگلیســی مدعــی 
خورخه  که  شــد 
)مدیر  منــدس 
رونالدو(  برنامــه 
با  را  مذاکراتش 
باشگاه فرانسوی 
همچنان حفظ 

کرده است.

در روزهایی که اوضاع مســی در بارسلونا خوب نیست و 
هــواداران این تیم انتقاداتی به ایــن بازیکن دارند هر روز 
خبری مبنی بر جدایی او در تابســتان پیش رو به گوش 
می رسد. رسانه ها او را یک روز به سیتی می فرستند و یک 
روز از مذاکراتش با پی اس جی تیتر می زنند. واکنش پدر 
لیونل مسی به شایعات مذاکره برای حضور پسرش در پاری 
ســن ژرمن در توییتی بدین شکل است: »دست از جعل 

بردارید؛ اخبار دروغ«.

امیر عابدزاده این فصل در پرتغال و تیم مارتیمو کولاک کرده و با 
کلین شیت ها و البته واکنش های خیره کننده راهی جز دعوتش 
به تیم ملی و البته بازی کردن با شــماره یک برای اســکوچیچ 
باقی نگذاشــته اســت.او مقابل بوســنی هم کلین شیت کرد تا 
احمدرضاعابدزاده در پستی اینستاگرامی با جمله »پسرکو نشان 
ندارد از پدر« و استفاده از عکسی با یک فیگور از خودش و پسرش 
از امیر حمایت کند. امیر در این سال ها به خوبی پیشرفت کرده و 

جا پای پدر گذاشته است.

احمدرضاعابدزادهپدر لئو مسی
علی دایی که ایــن روزها رونالدو با گلزنی هایش در تیم ملی 
پرتغال در حال نزدیک شدن به رکورد گل های ملی اش است 
فارغ از این مسئله به بحث فداکاری مدافعان سلامت پرداخته 
و در استوری ضمن تشکر از همه پرستاران و پزشکان از مردم 
دعوت کرده تا با اصول اولیه بهداشــت و رعایت پروتکل های 
بهداشتی به جامعه پزشــکی کمک کرده و در شکست دادن 
کرونا کوتاهی نکنند. دایی چندی پیش هم از مدافعان سلامت 

به طور ویژه قدردانی کرده بود.

کاپیتان کهنه کار و سختکوش پرسپولیس به خبر انتخاب یحیی 
گل محمدی به عنوان بهترین سرمربی فوتبال باشگاهی غرب 
آسیا واکنش نشان داده و با استوری عکس سرمربی پرسپولیس 
و مونشــن کردن نام وی این انتخــاب را به وی تبریک گفته 
است.کاپیتان سرخ ها که با توجه به سن بالایش در برنامه های 
تاکتیکی فشرده یحیی جایی نداشت حالا با رفتن شجاع تبدیل 

به مهره کلیدی خط دفاع سرخ ها شده است.

سید جلال حسینیعلی دایی

طاهرخانی با تراکتور به بن بست رسید

»شاهین«درحوالیپرسپولیس

ضد  حمله

قایدی: خوشحالی ام قابل وصف نیست
ورزش: مهدی قایدی در خصوص بازی تیم ملی مقابل بوسنی گفت: بازی 
خیلی خوبی انجام دادیم و نتیجه ای که می خواستیم را کسب کردیم. وی 
در پاسخ به این سوال که فکر می کرد مقابل بوسنی اولین گل ملی اش را 
به ثمر برساند، تصریح کرد: زمانی که مشخص شد با بوسنی بازی داریم، 
ناخودآگاه اسم ادین ژکو و پیانیچ به ذهن ما رسید، البته ژکو بازی نکرد 
ولــی بازی کردن جلو چنین بازیکنانی انگیزه بازیکنان را زیاد می کند. 
من هم تمام تمرکزم را روی این بازی گذاشــتم که بتوانم کاری انجام 
دهم تا دل خودم و مردم ایران را شاد کنم. خیلی خوشحالم که توانستم 
اولین گل ملی ام را بزنم و نمی توانم این خوشــحالی ام را توصیف کنم.

گل محمدی بهترین سرمربی لیگ قهرمانان آسیا 
ورزش: ســرمربی تیم فوتبال پرســپولیس با کســب حداکثر آرا در 
نظرسنجی سایت AFC، بهترین سرمربی لیگ قهرمانان آسیا در حوزه 
غرب شد. با پایان مهلت شرکت در این نظرسنجی، یحیی گل محمدی با 
کسب 52.45 درصد رأی کاربران در رتبه نخست ایستاد و بهترین مربی 
غرب قاره کهن لقب گرفت. پرسپولیس با هدایت گل محمدی به فینال 

لیگ قهرمانان آسیا صعود کرد.

اعلام رقم انتقال طارمی به پورتو
ورزش: سیلوا کامپوس، رئیس باشگاه ریوآوه پرتغال اعلام کرد که این 
تیم از فروش دو بازیکن خود شــامل مهــدی طارمی در پنجره نقل و 
انتقالات تابســتان امسال نزدیک به ۹ میلیون یورو درآمد داشته است. 
کامپوس در گفت و گو با کانــال 11 پرتغال گفت: آمار و ارقام محرمانه 
نیستند. طارمی در ازای 5 میلیون یورو و نونو سانتوس هم در ازای 3.۷ 
میلیون یورو فروخته شد اما من مطمئنم که اگر شرایط مالی باشگاه ها 
به خاطر شیوع کرونا تحت تأثیر قرار نگرفته بود، ما می توانستیم آن ها را 
گران تر هم بفروشیم چون این دو بازیکن مشتریان زیادی در اروپا داشتند.

غیبت دو مهره کلیدی دردسرساز شد
 تغییر تاکتیک پرسپولیس برای دیدار

 با صنعت نفت
ورزش: اخراج کمال کامیابی نیا در بازی با سایپا مانع از حضور هافبک 
دفاعی پرسپولیس در بازی با صنعت نفت آبادان می شود. همچنین بشار 
رسن نیز برای حضور در اردوی تیم ملی عراق برای بازی های دوستانه 
این تیم مقابل ازبکســتان و اردن به امارات رفته و بعید اســت بتواند 
پرســپولیس را در هفته دوم رقابت های لیگ برتر همراهی کند. از این 
رو یحیی گل محمدی سرمربی پرسپولیس برای افزایش توان تهاجمی 
تیمش تصمیم به ایجاد تغییراتی با توجــه به وضعیت موجود دارد تا 
این تیم بتواند نخســتین برد خود را مقابل صنعت نفت آبادان کسب 
کند. میلاد سرلک و سیامک نعمتی گزینه های مدنظر گل محمدی برای 
حضور در جمع 11 مرد اصلی این تیم برای دیدار با نفت آبادان هستند.

قرارداد شجاعیان با استقلال ثبت شد
ورزش: صبح دیروز جلسه ای میان احمد مددی با داریوش شجاعیان 
برگزار شد و بعد از امضای قرارداد جدید، قرارداد شجاعیان برای ثبت به 
هیئت فوتبال ارسال شد. شجاعیان به دلیل عدم امضای قراردادش در 
تمرینات این تیم شرکت نمی کرد اما بعد از تماس کادر فنی به تمرینات 
برگشــت و قراردادش را با این باشگاه رسمی کرد. این بازیکن به دلیل 

مصدومیت از ناحیه همسترینگ مدتی از تمرینات استقلال دور بود.

والنسیا؛ دردسر جدید پرسپولیس
ورزش: مدت کوتاهی پس از خروج پرســپولیس از پرونده سنگین و 
پر دردســر برانکو، یک پرونده بدهی جدید روی دســت این باشگاه و 
مدیرانش قرار گرفته که می تواند مشکلات تازه ای برای آن ها ایجاد کند.  
مهلت یک ماهه پرسپولیس برای پرداخت طلب اینیگو والنسیا 22 آبان 
ماه به اتمام رسید اما مدیران این باشگاه به دلیل مشکلات مالی نتوانستند 
طلب حدود ۷0 هزار دلاری وی را پرداخت کنند. شنیده می شود مدیران 
باشگاه درصدد هستند با تأمین منابع مالی لازم مطالبات مالی این مربی 
را پرداخت کنند تا پس از بسته شدن پرونده برانکو ایوانکوویچ، مطالبات 

اینیگو پرسپولیس را دچار دردسر نکند.

تبریزی در استقلال ماندنی شد
ورزش: با درخواســت محمود فکری سرمربی تیم استقلال، مرتضی 
تبریزی در این تیم ماندنی شــد. به گزارش ایلنا، با درخواست محمود 
فکری سرمربی تیم استقلال، مرتضی تبریزی در این تیم ماندنی شد. 
تبریزی که به دلیل آسیب دیدگی، نیم فصل دوم فصل گذشته لیگ را از 
دست داده بود طی صحبتی که با کادر فنی داشت در این تیم ماندنی شد.

فرجی- پرسپولیس ، منتفی شد
ورزش: طی روزهای اخیر شایعات فراوانی درباره حضور فرشاد فرجی 
مدافع شهرخودرو در پرسپولیس مطرح شده اما باشگاه مشهدی با این 
انتقال مخالفت کرده اســت. فرجی که با شــهرخودرو قرارداد دارد در 
تمرینات روزهای اخیر تیمش حضوری فعال داشت و دیروز نیز در تمرین 
شاگردان رحمتی شرکت کرد تا شایعات درباره انتقال وی به پرسپولیس 
پایان یابد. پیش از این در مورد امین قاسمی نژاد و انتقال این مهاجم به 
پرسپولیس نیز صحبت هایی صورت گرفت اما در نهایت این بازیکن هم 

در جمع بازیکنان نماینده خراسان باقی ماند.

هشدار استقلال به برخی باشگاه های لیگ برتری
ورزش:باشگاه اســتقلال اعلام کرد:در روزهای اخیر چند باشگاه لیگ 
برتری طی اقدامی غیر حرفه ای با برخی از بازیکنان تحت قرارداد باشگاه 
استقلال وارد مذاکره شده اند. باشگاه استقلال به مدیران این باشگاه ها 
یادآوری می کند که مسیر مذاکرات با بازیکنان تحت قرارداد، مسیری 
مشخص است و در صورت ادامه این مذاکرات، مسئولان استقلال حقوق 
قانونی خود را از طریق کمیته انضباطی و کمیته اخلاق فدراسیون فوتبال 
پیگیری خواهند کرد. حسین پورحمیدی گلر استقلال یکی از بازیکنان 
تحت قرارداد استقلال است که طی روزهای اخیر در تمرینات این تیم 

شرکت نکرده است.

یزدانی شاید به فولاد نرسد
ورزش: جلســه تمرین تاکتیکی بازیکنان اســتقلال صبح دیروز در 
مجموعه ورزشــی انقلاب برگزار شد و ســیاوش یزدانی در این جلسه 
تمرینی دچار مصدومیت شده است. یزدانی که فصل گذشته پنج مرتبه 
از ناحیه کشاله ران دچار آسیب دیدگی شده بود ظاهراً در تمرین دیروز 

از ناحیه همسترینگ مصدوم  وشاید به بازی با فولادنرسد . 

گزارش روز

منهای فوتبال

سردرگمی عجیب در اتحادیه جهانی
کشتی ایران قید جام جهانی انفرادی را زد؟

ورزش: به نظر می رســد تورنمنتی که اتحادیه جهانی جایگزین 
مسابقات جهانی کرده، مورد استقبال ایران قرار نخواهد گرفت. 

در یک ماه اخیر اکثر اهالی کشــتی در جهان تصور می کردند قرار 
اســت مســابقات قهرمانی جهان 2020 در ماه دسامبر به میزبانی 
صربستان برگزار شود و این موضوع توسط اتحادیه جهانی اعلام شده 
بود. با این حال انصراف برخی از تیم های قدرتمند همچون آمریکا، 
ژاپن و کوبا از حضور در این رقابت ها موجب شــد تا اتحادیه جهانی 

مجبور به اتخاذ تصمیم جدیدی شود.
چند روز پیش این اتحادیه خبر لغو مسابقات جهانی 2020 را اعلام 
کرد، اما از سوی دیگر خبر داد که قرار است تورنمنت جدیدی با نام 
جام جهانی انفرادی جایگزین و در همان تاریخ در صربستان برگزار 
شود.گویا شیوع ویروس کرونا سبب بلاتکلیفی عجیبی در اتحادیه 
جهانی شده چون جزئیاتی از برگزاری این مسابقه هم اعلام نشده و 

همچنان همه کشتی گیران در بلاتکلیفی به سر می برند.
در این میان فدراســیون کشتی ایران که عزم جدی برای حضور در 
مســابقات جهانی داشت و حتی مسابقه انتخابی هم در همه اوزان 
برگــزار کرد، با لغو این رقابت ها هنوز تصمیم جدید خود را رســماً 

اعلام نکرده است.
با اینکه سخنگوی فدراسیون تصمیم گیری نهایی را به بعد از اعلام 
جزئیات مسابقات جام جهانی انفرادی موکول کرده، اما این طور که 
از شواهد پیداست، فدراسیون ایران علاقه چندانی به حضور در این 
مسابقات ندارد. رئیس ســازمان لیگ از شروع دور برگشت لیگ از 
اول آذرماه خبر داده؛ اتفافی که همه کشتی گیران ملی پوش را هم 

درگیر لیگ خواهد کرد. 
به هر حال این طور که پیداست مربیان تیم ملی باید بیش از هر چیز 
تمرکز خود را روی کسب سهمیه های باقیمانده برای المپیک توکیو 

بگذارند و هدف نهایی شان هم حضور در المپیک باشد.

ملی پوش والیبال لیگ 99 را از دست داد
ورزش: مجتبــی میرزاجانپور، ملی پوش تیم والیبال ســپاهان در 
جریان دیدار هفته نهم این تیم برابر شــهداب یزد با مصدومیت از 
ناحیه آشــیل پا مواجه شد. شــدت مصدومیت او به حدی بود که 

موجب شد او همان لحظه از میدان خارج و راهی بیمارستان شود.
با این حال به نظر می رسد میرزاجانپور دیگر شانسی برای بازی در 

ترکیب سپاهان در لیگ برتر سال ۹۹ نخواهد داشت. 

صمد و حدادی سفر به قطر را از دست دادند؟
ورزش:به نظر می رســد دو ستاره تیم ملی بسکتبال در دیدارهای 

پیش رو در قطر غایب خواهند بود.
اردوی تیم ملی بســکتبال در شرایطی از دیروز آغاز شده که جای 
خالی دو تن از ستاره های ایران کاملاً به چشم می آید. آرون گرامی 
پور، بهنام یخچالی و حامد حدادی سه لژیونر بسکتبال ایران فعلاً در 
اردو حاضر نیستند و رسول مظفری و صمد نیکخواه بهرامی هم به 

دلیل ابتلا به کرونا شرایط حضور در اردوی تیم ملی را ندارند.
حامد و صمد به احتمال فراوان در بازی های پیش رو مقابل عربستان 
و سوریه که به میزبانی قطر در چارچوب مرحله مقدماتی کاپ آسیا 

برگزار می شود، غایب هستند.

محمد بنا کرونا گرفت
ورزش: سرمربی تیم ملی کشتی فرنگی به دلیل ابتلا به ویروس کرونا 
در بیمارستان بستری شد.آزمایش کرونای محمد بنا چند روز پس 
از تعطیلی اردوهای تیم های ملی کشتی مثبت شد و هم اکنون این 
مربی گرانقدر کشتی کشورمان و جهان در بیمارستان بستری است.

اردوی تیم ملی تکواندو در آستانه تعطیلی
ورزش: سرمربی تیم ملی تکواندو گفت: برنامه های تیم ملی طبق 
آنچــه از قبل طراحی شــده بود پیش می رود و در شــرایط فعلی 
برنامه ای برای تطعیلی نداریم.فریبرز عســکری با بیان مطلب فوق 
گفــت: در جریان تمرینات کارهای عمومی، آمادگی جســمانی و 
اصلاحات فنی را مدنظر داریم که با حضور ملی پوشــان به خوبی و 

طبق برنامه پیش می رود.
 وی افزود: در این مرحله تمرینات تا 12 آذرماه ادامه خواهد داشت 
و سپس 10 روز تعطیلی برای استراحت خواهیم داشت و دوباره اردو 

با حضور همه نفرات آغاز می شود.
 البته در شروع دوباره تمرینات بازهم تست کرونا از نفرات و اعضای 
کادر فنی خواهیم داشت.عسکری در مورد تعطیلی دو هفته ای تهران 
هم )که البته تاکنون اتفاق نیفتاده است( گفت: تاکنون که چیزی 
قطعی نشده است. ما تابع تصمیم مسئولان فدراسیون و ستاد ملی 
مبارزه با کرونا هستیم و در صورت قطعی شدن تعطیلی، شاید ما هم 

اردوها را تعطیل کنیم.

برگزاری  دور برگشت لیگ کشتی طبق برنامه
ورزش: با لغو رقابت های جهانی 2020 صربستان و اعلام رسمی این 
موضوع از سوی اتحادیه جهانی کشتی، بلاتکلیفی بسیاری از کشورها 
پایان یافت. ســازمان لیگ فدراسیون کشتی نیز با توجه به تصمیم 
اتحادیه جهانی وارد گود شــد تا دوباره تنور پیکارهای لیگ برتر را 
روشن کند.بدین ترتیب ســازمان لیگ با توجه به برنامه ریزی های 
قبلی خود تصمیم دارد مسابقات دور برگشت لیگ برتر کشتی فرنگی 
را از روز دوم آذرماه آغاز کند تا رقابت های گروه الف در روزهای 2 و 
3 آذرماه برگزار شود. همچنین با توجه به برنامه سازمان لیگ، قرار 
است مسابقات گروه ب لیگ برتر کشتی فرنگی و گروه های الف و ب 

لیگ برتر کشتی آزاد هم طبق اعلام قبلی برگزار شود.

لیگ دسته اول والیبال در مشهد شروع شد
رقابت های لیگ دسته اول والیبال کشور که به میزبانی هیئت والیبال 
خراسان رضوی آغازشده متاسفانه شروع خوبی نداشت چراکه قراربود 
بازی ها در دو ســالن امیدوزندگی و مهران آغازشود ولی بدلیل عدم 
هماهنگی درنهایت ستادکرونااجازه برگزاری درسالن امیدوزندگی رانداد.

نتایج روزاول#
هوادارتهران3 شهرداری جوان ارومیهصفر

فولادنیشابور3 سروقامتان همدان یک
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سیما و سینماسیما و سینما

خبر

وزیر ارشاد: 
هیچ کدام از جشنواره ها تعطیل نخواهند شد

ایسنا: عباس صالحی، وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی 
گفت: تجربه چنــد ماه اخیر در بخش های مختلف 
فرهنگــی و هنری بــه ما این نویــد را می دهد که 
تعطیلی هیچ کدام از برنامه ها و جشنواره ها را نخواهیم 
داشت.اگر زمان برگزاری جشنواره ها، شرایط مناسب 
باشــد، امکان برگزاری حضوری جشنواره ها وجود 

دارد، اما اگر شرایط به فضای تعطیلی مطلق برسد، جشنواره ها نیز فقط به 
صورت آنلاین برگزار می شوند و در شرایط بینابین، حالت تلفیقی خواهد 
داشت و مراسم های افتتاحیه و اختتامیه با بهره گیری از فضای مجازی و 
حضوری و تلفیق آن ها برگزار می شوند.ممکن است در برخی از شاخص ها 
با کاهش هایی همراه باشیم، اما تلاش می شود با بهره گیری از شاخص های 

دیگر رونق جشنواره ها همچنان برقرار باشد.

فرزند پرویز پورحسینی: 
بیماری پدرم جدی است، دعا کنید!
ایسنا: فرزنــد پرویز پورحسینی با تشکر از زحمت 
و تــلاش کادردرمانی بیمارســتان فیروزگر گفت: 
بیماری پدرم جدی اســت و باید دعا کرد و من هم 
بســیار امیدوارم.پورنگ پورحسینی درباره وضعیت 
پدرش که چند روزی اســت بر اثر ابتلا به کرونا در 
بیمارستان بستری است، بیان کرد: ایشان همچنان در 

بخش مراقبت های ویژه بستری و در حال مبارزه با بیماری هستند. سطح 
هوشــیاری بالاست و باید منتظر باشیم ببینیم بدن در مقابل داروها چه 
واکنشی نشان می دهد.وی با تأکید براینکه شدت ابتلا و بیماری این بازیگر 
جدی است، افزود:  پزشکان و کادر درمان بیمارستان تلاش کردند و قدردان  
زحمت آن ها هستم، اما به هر حال این بیماری موذی و سخت است و باید 
دعا کنیم.پورنگ پورحسینی که این روزها وظیفه مراقبت از مادربزرگ خود 
را که با پدرش زندگی می کند و خفیف تر به کرونا مبتلا شده هم برعهده 
دارد، تأکید می کند: قرنطینه و رعایــت جدی پروتکل ها در منزل برای 
مادربزرگش اجرا می شود. وی در عین حال با وجود سختی بیماری کرونا 
با روحیه ای مثبت و با اشاره به تلاش پرویز پورحسینی برای مبارزه با کرونا 
امیدوار است که روند درمان پدرش مؤثر باشد و حال او زودتر بهبود یابد.

پرویز پورحسینی متولد سال ۱۳۲۰ است و در کارنامه کاری اش بازی در 
بیش از ۱۰۰ فیلم، تئاتر و سریال در همکاری با کارگردان های سرشناسی 
همچون علی حاتمی، بهرام بیضایی، حمید سمندریان، مسعود کیمیایی، 
احمدرضا درویش، داوود میرباقری و کمال تبریزی، ثبت شــده اســت.

بازگشت ستاره دهه 70 به سینما 
ابوالفضل پورعرب در »غیبت موجه« 

بازیگر مطرح ســینمای  پورعرب،  ابوالفضل  مهر: 
ایران در دهه ۷۰ پس از مدتی دوری از ســینما، با 
نقش آفرینی در فیلم تازه عباس رافعی به ســینما 
بازمی گردد.ابوالفضل پورعرب که به علت بیماری در 
سال های اخیر حضورش در سینمای ایران کمرنگ 
شده بود، در کنار میترا حجار، بازیگران فیلم جدید 

عباس رافعی هســتند.فیلم ســینمایی »غیبت موجه« به کارگردانی و 
تهیه کنندگی عباس رافعی این روزها در مرحله پیش تولید اســت و به 
زودی مقابل دوربین می رود.پورعرب پس از میترا حجار، دومین بازیگر 
اصلی فیلم »غیبت موجه« است.در خلاصه داستان این فیلم آمده است: 
»همچون سیمرغ عطار که درمی یابند، سیمرغ خودشان هستند«.تعدادی 
از عوامل این فیلم که تاکنون حضورشان در این پروژه قطعی شده عبارت اند 
از دســتیار اول و برنامه ریز: حمید شــوریده، طراح صحنه: محمدرضا 
میرزامحمــدی، طراح لباس: پردیس رافعی، مشــاور رســانه ای: میلاد 
معتمدی فر، طراح گریم: مهرداد قلی پور و مدیر تدارکات: علی رستمی نیا.

خبر خوش برای طرفداران سریال »بچه مهندس«
خبرآنلاین: ساخت ســریال »بچه مهندس ۴« به 
کارگردانــی احمد کاوری و تهیه کنندگی ســعید 

سعدی در تهران کلید خورد.
تصویربرداری سریال »بچه مهندس ۴« به کارگردانی 
احمد کاوری و تهیه کنندگی ســعید ســعدی روز 
گذشــته در تهران آغاز شــد.کارگردانی سه پروژه 

گذشــته بر عهده علی غفــاری بود که به دلیل حضــور  در یک پروژه 
ســینمایی، ادامه همکاری در سری جدید میســر نشد و احمد کاوری 
فصل چهارم را کارگردانی می کند. این کارگردان پیشتر سریال های شرم، 
وارش، دختر گمشــده و ... را ساخته است.از میان بازیگران نیز تاکنون 
حضور ثریا قاسمی، فرهاد قائمیان، روزبه حصاری، مهشید جوادی، نسیم 
باقریان، کریم قربانی، عباس جمشــیدی فر و شیوا خسرومهر، در سری 
چهارم »بچه مهندس« قطعی شده است.سری چهارم این سریال در ۳۰ 
قسمت ساخته می شود و مانند سری پیش، حسن وارسته به همراه یک 
گروه چند نفره کار نویســندگی را برعهده دارند.»بچه مهندس ۴« برای 

پخش در اوایل سال آینده از شبکه دوم سیما آماده خواهد شد.

سریال سیاسی مسعود ده نمکی به کجا رسید؟
»دادستان« روی میز تدوین

باشگاه خبرنگاران: سریال »دادستان« به کارگردانی 
مسعود ده نمکی این روزها در مرحله تدوین قرار دارد.

تصویربرداری جدیدترین سریال مسعود ده نمکی با 
نام »دادستان« که به تهیه کنندگی محمد خزاعی و به 
سفارش مرکز سیمافیلم ساخته می شود،  اول مرداد 
ماه آغاز شده است.پس از سه ماه کار برنامه ریزی شده 

و با ضبط سکانس های خارج از کشور در استانبول ترکیه، تصویربرداری 
این ســریال به طور کامل به پایان رسید.عدالت خواهی، نفوذ و مبارزه با 
مفاسد اقتصادی، محور اصلی موضوع های این سریال هستند. در قصه های 
فرعی این ســریال به موضوع های مهم تاریخ معاصر مثل حمله داعش 
به مجلس هم پرداخته می شــود.این روزها سریال »دادستان« در مرحله  
تدوین و صداگذاری است تا برای پخش در ۱۷ قسمت آماده شود.محمد 
کاسبی، سیدجواد هاشمی، هومن برق نورد، برزو ارجمند، علی سلیمانی، 
بهنوش بختیاری، ســحر قریشی، علیرضا اســتادی، کاوه سماک باشی، 
اصغــر نقی زاده، هلیا امامی، رضا توکلی، محمــود مقامی، نگار فروزنده، 
نیما شاهرخ شــاهی، مجید شهریاری، شیوا خسرومهر، فریبا ترکاشوند، 
فرج الله گل سفیدی، ابراهیم کوهخایی، حمید متقی، مختار ثائقی، مریم 
وانشــانی، یاسمن ترابی، مجید قادری و ... در »دادستان« بازی می کنند.

 سیما وسینما/ زهره کهندل   سریال »خانه 
پرونده  یک  از  پرهیجان  و  جذاب  روایتی  امن« 
از عملیات  جاسوسی امنیتی است که لایه هایی 
را  داعش  تروریستی  گروهک  با  مقابله  پیچیده 
روایت می کند. این شب ها مردم تماشاگر قصه یک 
مأمور امنیتی به نام »کمال« )با بازی حمیدرضا 
پگاه( هستند که به عنوان سر تیم ضدتروریستی 
مطلع می شود  واصله  اخبار  امنیتی، طبق  نهاد 
تیم های تروریستی داعش قرار است عملیات های 
و  کمال  دهند.  انجام  ایران  در  را  خرابکارانه ای 
تیمش با اطلاعاتِ دریافتی از خارج از کشور به 
از  تا  نیروهای داعش می پردازند  از  ردزنی یکی 
را شناسایی  بتوانند رابطش در تهران  او  طریق 
تروریستی  پیچیده  پرونده  ماجرا  این  در  کنند. 
و اقتصادی به هم گره می خورد.  این سریال از 
دهم آبان ماه هر شب حوالی ساعت ۲۲ روی آنتن 
شبکه یک سیما می رود و خط اصلی قصه اش 
سناریوی آمریکا برای ایجاد ناامنی در خانه امن 

ایران است.
حمیدرضا پگاه، امین زندگانی، ســیما تیرانداز، 
سامان صفاری، شهروز ابراهیمی، پرویز فلاحی پور، 
رحیم نــوروزی، حمیدرضا عطایی، قربان نجفی، 
شهره سلطانی، شایسته ایرانی، سپیده خداوردی، 
شــیوا ابراهیمی، ســوگل طهماســبی، علیرضا 
رئیسی، نیلوفر کوخانی، ارسطو خوشرزم، روژین 
رحیمی طهرانی و زهره نعیمی، از بازیگران اصلی 
»خانه امن« هستند که در ۵۰ قسمت ۴۵دقیقه ای 
در مرکز سیما فیلم تولید شده است. این مجموعه 
تلویزیونی، ســومین همکاری ابوالفضل صفری 
در مقام تهیه کننــده و احمد معظمی به عنوان 
کارگردان اســت که مرتضــی اصفهانی؛ طراح 
فیلم نامه و حســین تراب نژاد؛ نویسنده آن بوده 
است. در ادامه مشــروح گفت وگوی ما با »احمد 
معظمــی« کارگردان جوان و باســابقه تلویزیون 
را درباره جزئیات ســاخت ســریال »خانه امن« 

می خوانید.

آیا »خانه امن« قرار است سه گانه شما را س
پس از »سارق روح« و »ترور خاموش« کامل 

کند؟
می شود چنین گفت که خانه امن، تکمیل کننده 
سه گانه من پس از »سارق روح« و »ترور خاموش« 
بوده است. اگرچه این سه سریال ارتباط داستانی 
بینشان وجود ندارد، اما فضای موجود در آن ها تا 

حدودی شبیه به هم است.

ایده ســاخت »خانه امن« چطور شکل س
گرفت؟

طراحی این ســریال با مرتضی اصفهانی بود که 
حدود6 - ۵ ســال روی این طرح کار کرده است. 
وقتی طراحی فیلم نامه کامل شد آقای تراب نژاد 

هم شروع به نوشتن فیلم نامه کرد. 

همزمان با فیلم نامه، کار وارد مرحله تولید س
شد؟

تقریباً بخش زیادی از فیلم نامه آماده شده بود و 
یکی، دو قســمت از آن مانده بود که کار را جلو 
دوربین بردیم و با فیلم نامه کامل، کار را کلید زدیم. 

از تولید در شرایط کرونایی س چه بخشی 
انجام شد و با چه دشــواری هایی روبه رو 

بودید؟
حدود چهار، پنج ماه از فیلم برداری کار در اوضاع 
کرونایی انجام شــد و شرایط بسیار سختی بود. 
فیلم برداری کار تا ماه پیش ادامه داشت و بیش از 
یک سال فیلمبرداری سریال طول کشید. تدوین 

قســمت های پایانی هم همچنان در حال انجام 
است. اگرچه در فیلم نامه تغییری ایجاد نشد، ولی 
تولید در شــرایط کرونایی با محدودیت هایی که 
به وجود می آورد، بی تأثیر نیســت. منظورم تأثیر 
روی کیفیت کار نیســت بلکه اضطراب حاکم بر 
فضای تولید اســت. این سریال جزو سریال های 
پربازیگر و پرلوکیشن، آن هم لوکیشن های شلوغ 
مثل مترو و خیابان بود. ما در شــرایط کرونایی، 
ضبط بعضی قسمت ها را در لوکیشن های شلوغ 
داشتیم و مجبور بودیم برای ضبط این قسمت ها، 
۴۰۰هنرور بیاوریم. هنرورها هر روز باید با تب سنج  
دمای بدنشان کنترل می شد و تمام پروتکل ها را 

رعایت می کردیم.

چرا پرداختن به موضوع داعش و مفاسد س
اقتصادی برایتان اهمیت داشت؟

موضوع اصلی این سریال، واکاوی تروریسم است 
که علیه مردم ایران انجام می شــود و ما در این 
مجموعه به بررسی این موضوع مهم می پردازیم. 
در واقع جعبه ســیاه تروریســم را برای مردم باز 
می کنیم که در مسائل امنیتی و اقتصادی ما رخنه 
کرده است. تروریست هایی که با ایدئولوژی های 
مختلف علیه ملت ایران سازماندهی می شوند، ولی 
همه این ها در سرمنشــأ با هم مشترک هستند، 
یعنی از دولت های تروریستی و یا تروریست های 
دولتــی خط می گیرنــد. در این ســریال بحث 
تروریسم به مفاسد اقتصادی پیوند می خورد و خط 
مشترکی را دنبال می کند. قصه این مجموعه از 
جذابیت ها و پیچیدگی های زیادی برخوردار است.

واکنش ها نســبت به این سریال کاملًا س
متفاوت بوده، یعنی عــده ای موافق آن و 
عده ای هم مخالف بودنــد، چرا واکنش ها 
نسبت به موضوع های امنیتی و جاسوسی 

این طور است؟
بــا واکنش های  امنیتی  موضوع های حســاس 
مختلفی مواجه می شــود، ضمن اینکه کاری که 
دیده شود برخی مخالف و برخی موافق دارد، ولی 
بازخوردهایی که تاکنون داشتیم بسیار خوب بوده 
است، شــاید بیش از 9۰ درصد تماشاگران این 
ســریال موافق آن بودند. مخالفت هایی هم که با 
این مجموعه شده بیشتر از روی بغض و حسادت 

است و عده ای هم سلیقه متفاوتی دارند. 

و س روز  موضوع هــای  بــه  پرداختــن 
با  فیلم سازان  برای  معمولاً  جامعه  حساس 
دشواری هایی همراه است، این موضوع چه 
جذابیتی برای شما داشــت که درباره آن 

مجموعه تلویزیونی ساختید؟
موضوع این ســریال موضوع روز است و از زمان 
خودش هم جلوتر اســت، به همین دلیل با همه 
سختی هایی که پیش بینی می کردم برای ساخت 
آن ترغیــب شــدم. البته یکی از دشــواری های 
پیش روی ما برای ساخت این سریال، فیلم برداری 
بخشــی از کار در شــرایط کرونا بود کــه واقعاً 

اضطراب آور و دشوار بود. 

فشاری از سوی نهاد یا مجموعه خاصی به س
شما وارد نشد که به فلان موضوع نپردازید؟

نه، این مجموعه زیر نظر سیمافیلم ساخته شده و 
یک ژانر جاسوسی امنیتی دارد که بیننده دوست 
دارد آن را دنبال کند. ضمن اینکه تحقیقات ما درباره 
موضوع های ســریال بسیار دقیق و گسترده بود. 

شما جزو کارگردان هایی هستید که تعداد س
قابل توجهی فیلم و سریال در ژانر پلیسی 
دارید، به نظر شما چرا ساخت سریال های 
پلیسی و امنیتی در تلویزیون کمرنگ است؟

چــون هزینه بر اســت و پژوهــش و تحقیقات 
گسترده ای می خواهد. می شود سریال جاسوسی 
امنیتی ســاخت، ولی کیفیت در این ژانر بسیار 
مهم اســت، چنانکه پس از »خانه امن« هم این 

ژانــر در تلویزیون مد می شــود و ممکن اســت 
چند نفر دیگر هم بســازند، ولی مهم اســت که 
با چه کیفیتی، ســریال بســازند. وقتی سریال 
»سارق روح« را ســاختم، پس از من چند نفر با 
همان موضوع ســریال ســاختند. مجموعه های 
ژانر جاسوســی امنیتی به شدت نیاز به تحقیق و 
پژوهش دارند. گــروه چهار نفره ما یعنی بنده و 
آقایان صفری، اصفهانی و تراب نژاد، چندین سال 
است که داریم تحقیق و پژوهش می کنیم به ویژه 
آقای اصفهانی که طراح اصلی فیلم نامه هســتند 
که با دقت، درایت و کاملاً موشــکافانه به قصه ها 
پرداختند. ســوژه های این ژانر نیاز به تحقیق و 
پژوهش دارد و همه چیز باید درست باشد. خدا را 
شاکرم گروه ما در مرحله تحقیق و پژوهش خوب 

عمل کرد و نتیجه کار 9۰ درصد درست بود. 

این در حالی اســت که نیاز تلویزیون به س
زیاد  ژانر جاسوسی امنیتی  سریال هایی در 

است؟
همین طور اســت. با وجود اینکه ژانری جذاب و 
پربیننده است، ولی برای تهیه کنندگان چندان 
جذاب نیســت، چون پرهزینه و زمانبر است و به 
همین دلیل تهیه کنندگان به ســختی به سمت 
این ژانر می آیند. این ژانر لوکیشــن های فراوانی 
دارد و بازیگــران زیاد و امکانات می خواهد. »خانه 
امن« جزو ســریال هایی اســت که در تمام ایران 
فیلم برداری شــده و قســمتی از آن در خارج از 
کشور فیلم برداری داشــته  و این ها هزینه بردار 
اســت. ضمن اینکه کمتر تهیه کننده ای زیر بار 
ساخت سوژه ها و قصه هایی می رود که فیلم برداری 
آن ها در کف خیابان و در دل شــهرهای مختلف 
است. لوکیشن های این سریال بسیار متنوع بود، 
از اداره های مختلــف بگیرید تا مترو ، فرودگاه و 
بیمارســتان و ....  . ساخت مجموعه هایی از این 
دســت بسیار سخت اســت و کمتر کارگردان و 
تهیه کننده ای به آن رغبت نشــان می دهد. برای 
ســاخته شدن »خانه امن« پوســت ما کنده شد 
آن قدر که انرژی  و زمان پای کار گذاشتیم. به جز 
سال های تحقیق و پژوهش، حدود یک سال و نیم 
تا دو سال تمام زندگی مان را پای ساخت این کار 
گذاشتیم. عوامل سریال یک سال و نیم مشغول 

فیلم برداری بودند و کار بسیار سنگین بود. 

آن هم در شرایطی که برخی از سریال ها س
را طی دو ماه می سازند! 

خب من از آن کارگردان هایی نیستم که دو ماهه، 
یک ســریال بســازم. کیفیت کار و دکوپاژ برایم 

بسیار مهم است. 
من زیر بار سریال هایی که قرار باشد طی دو، سه 
ماه جمعش کنم، نمی روم، چون کیفیت کار پایین 
می آید و باید برای زمان مخاطب تلویزیون ارزش 
قائل شد. مخاطبان، سریال »خانه امن« را از لحاظ 
تکنیکی با سریال های روز جهان مقایسه می کنند 
و این برای ما ارزشمند است. تلویزیون به ساخت 
سریال های »الف« نیاز دارد؛ سریال های طولانی و 
ماندگاری که در ذهن مخاطب بماند و بازپخش 

آن هم بیننده داشته باشد. 

امن« جزو سریال های س نظرتان »خانه  به 
ماندگار تلویزیون خواهد شد؟

ایــن را مردم باید پاســخ بدهنــد، ولی رضایت 
مخاطــب و بازخوردهایــی که گرفتیم نشــان 
می دهد چنین خواهد شد. با وجود اینکه چندین 
بار پلان ها را گرفتم و سر تدوین کار بودم، وقتی 
ســریال از تلویزیون پخش می شــود با اشتیاق 
تماشــا می کنم، آن هم برای من که سازنده کار 
هستم و شاید یک قسمت را ۲۰ بار دیده باشم، 
ولی برای بیســت و یکمین بــار که از تلویزیون 
پخش می شود، برایم جذابیت دارد. وقتی سریال 
از تلویزیــون پخش می شــود، حس تماشــای 

دسته جمعی آن لذتبخش است. 

شــخصیت ها در ســریال »خانه امن« س
شخصیت  یعنی  هســتند،  خاکســتری 
سفید یا ســیاه نمی بینیم، دلیل این نوع 

شخصیت پردازی چه بوده است؟
من سعی کردم شخصیت منفی قصه هم سیاه 
نباشد، مثلًا شخصیت »ثمین هدایت« خاکستری 
است و مخاطب می تواند با این شخصیت ارتباط 
برقــرار کند. حتی کاراکترهای مثبت ســریال 
هم که دو مأمور امنیتی هســتند، مطلقاً سفید 

نیستند. 
سعی کردم وارد زندگی خانوادگی این دو مأمور 
شــوم تا مخاطب با  آن ها آشــنایی زدایی کند. 
نمی خواستم تصویری خشک و بی روح از مأموران 
امنیتی نشان دهم بلکه مخاطب روابط دوستانه 
و خانوادگی این شخصیت ها را هم می بیند. تمام 
شخصیت های این ســریال، رنگ آمیزی و بارها 

دورخوانی شده اند. 
برای تک تک شــخصیت ها فکر شده است حتی 
بازیگرهای یک ســکانس. ضمــن اینکه یکی از 
اتفاقات مثبت »خانه امن« معرفی حدود ۱۰ بازیگر 

جدید خانم و آقا به تلویزیون است. 

و س اولویت  تلویزیون  برای شــما مدیوم 
اهمیت بیشتری دارد یا سینما؟

من کارم را از ۱۳سالگی از تلویزیون شروع کردم. 
ضمن اینکه بســیاری از بزرگان ســینمای ما از 
تلویزیون شــروع کرده اند. اگرچه فیلم سینمایی 
هم ســاختم، ولــی وقتی صحبــت از تلویزیون 
می شــود، صحبت از 8۰ میلیون مخاطب بالقوه 
است که می توانند تماشاگر اثر تو باشند. قصه ها 
در ســینمای ایران به تکرار افتاده است و فضای 
ســاختاری فیلم ها شبیه به هم شده و به همین 
دلیل سعی می کنم فعلاً در مدیوم تلویزیون بمانم 
مگر اینکه فیلم نامه خوبی به دستم برسد تا پس 
از شرایط کرونا که وضعیت سینما رو به بهبودی 
رفت، فیلم دوم سینمایی ام را بسازم، ولی در حال 

حاضر اولویت برای من، تلویزیون است.

برش

موضوعاصلیاینسریال،واکاوی
مردم علیه که است تروریسم
ایرانانجاممیشودومادراین
مجموعهبهبررسیاینموضوع
مهممیپردازیم.درواقعجعبه
سیاهتروریسمرابرایمردمباز
میکنیمکهدرمسائلامنیتیو

اقتصادیمارخنهکردهاست

گویا حاتمی کیا به عنوان سومین کارگردان، پشت دوربین این سریال مهم تاریخی می نشیند

قرعه»موسیj«« به نام ابراهیم 
سیما وسینما: ابراهیم حاتمی کیا سومین کارگردان سریال 
حضرت موســی)ع( شد. به گزارش باشــگاه خبرنگاران، روز 
گذشته احمد میرعلایی، تهیه کننده سریال تلویزیونی حضرت 
موسی)ع(  از تغییر کارگردان این مجموعه تاریخی خبر داد. 

براساس این گزارش پیگیری ها  حاکی از این است که ابراهیم 
حاتمی کیا برای ادامه ســاخت این سریال تلویزیونی انتخاب 

شده است.
ســریال تاریخی حضرت موســی)ع( یکی از پروژه های الف 
تلویزیون است که تا امروز حواشی زیادی را به همراه داشته 
و توقف های چندباره آن، علاقه مندان به سریال های مذهبی و 

تاریخی را از ساخت این سریال  ناامید کرده است. 
بیش از چهار سال است که اخبار متفاوتی از ساخت سریال 
حضرت موســی)ع( شنیده می شــود. ابتدا قرار بود فرج الله 
سلحشور این پروژه را بسازد. کارگردان نام آشنای محصولات 
دینــی و تاریخی که پیش از این با ســاخت آثاری همچون 
مردان آنجلس و سریال پربیننده یوسف پیامبر،  رضایت بالای 
مخاطبان را بدست آورده بود، آثاری که همچنان از تلویزیون  
پخش می شــوند و هنوز مخاطبان خود را دارند،  اما بیماری 
و سپس فوت این کارگردان مانع از این امر شد. پس از فوت 
این کارگردان تا مدت ها خبری از ادامه این پروژه نبود تا اینکه 
تهیه کننده این سریال از ساخت این مجموعه به کارگردانی 

جمال شورجه خبر داد. 
جمال شــورجه نویسنده و کارگردان بیشتر آثارش در حوزه 
دفاع مقدس اســت. او دانش آموخته کارگردانی از دانشکده 
ســینما و تئاتر دانشگاه هنر تهران است. در کارنامه کاری او 
می توان به فیلم های ســینمایی، سی و ســه روز )۱۳89(، 
یاس های پنهان )۱۳88(، وعده دیدار )۱۳8۲(، باشگاه سری 
)۱۳۷۷( و حماسه مجنون )۱۳۷۱(اشاره کرد. ساخت سریال 
حضرت موسی)ع( می توانســت اولین تجربه این کارگردان 
درحوزه سریال سازی باشــد. از او امسال در جشنواره فیلم 
مقاومت تجلیل شد.پس از ورود جمال شورجه به این پروژه 
باز هم مشکل ساخت این اثر حل نشد و هر بار خبرها حکایت 
از بلاتکلیفی تأمین  مالی این پروژه پرهزینه از ســوی صدا و 

سیما داشت. 

یک سوژه مهم  با پشتوانه  هزار آیه #
در اردیبهشت ســال 96 جمال شــورجه، کارگردان پروژه 
تلویزیونی »حضرت موســی )ع(« در گفت وگو با خبرگزاری 
خبرنگاران جوان، در خصوص آخرین وضعیت ســاخت این 
 سریال به ارائه بودجه به صدا و سیما اشاره  و اعلام کرده بود.

 »برآورد مالی این پروژه به استانداردهای سیما نزدیک نیست . 
به همین دلیل ما این مسئله را در اختیار سازمان صدا و سیما 

گذاشته ایم و منتظر پاسخ آن ها هستیم«.
کارگردان »سی و سه روز« همچنین  درباره اهمیت این سریال  
عنوان کــرده بود: در قرآن کریم درباره حضرت موســی)ع(  
یک هزار آیه آمده اســت. بیشترین تعداد معجزات در زندگی 
حضرت موسی)ع( اتفاق افتاده است، برای همین حساسیت 

ویژه ای روی این پروژه داریم.
 از طرفی فیلم های متعددی درباره حضرت موسی)ع( در دنیا 
ساخته شــده و باید اثر باارزش تری نسبت به تولیدات قبلی  

دنیا داشته باشیم.
بــا وجود تکذیب ها و تأییدهای فراوان، ســرانجام با بیماری 
جمال شورجه روند تولید سریال مجدداً متوقف شد تا اینکه 
در تیر ماه سال گذشته احمد میرعلایی ضمن اشاره به بهبود 

وضعیت جسمانی جمال شورجه، کارگردان سریال تلویزیونی 
»حضرت موسی)ع(« از آغاز ساخت دکورهای این مجموعه در 
آینده ای نزدیک خبر داد. وی درباره شرایط پیش تولید پروژه 
تلویزیونی »حضرت موسی)ع(« به کارگردانی جمال شورجه 
نیز توضیح داد: کار های پروژه »حضرت موسی )ع(« در جریان 

است و با حضور مشاوران شورجه پیش می رود.
این تهیه کننده با اشــاره به اخبار جدید از پروژه اظهار کرد: 
در روز های آینده شــروع کار ساخت کمپ را خواهیم داشت 
که مرکزی برای کارگاه ها و پشــتیبانی اصلی تولید سریال 
خواهد بود. همچنین در آینده نزدیک ساخت دکور ها را نیز 
در دستور کار خواهیم داشت و دو شهر اصلی مصر در شهرک 
سینمایی ایجاد می شود و از دکور های سریال »یوسف پیامبر« 

نیز استفاده می کنیم.
پــس از این خبرها جمال شــورجه در گفت وگوی کوتاهی 
اعلام کرده » در مسیر بهبودی و آماده ساخت سریال حضرت 
موسی)ع( اســت«. ســیداحمد میرعلایی، تهیه کننده این 
سریال، اما از حضور کارگردانی دیگر در کنار جمال شورجه 

خبر می دهد.
میرعلایی می گوید: »حضور یک کارگردان دیگر در کنار آقای 

شورجه قطعی است، البته هنوز به گزینه قطعی و مشخصی 
نرسیده ایم«. تهیه کننده حضرت موسی )ع( می گوید پس از 
انتخاب کارگردان جدید کار پیش تولید آغاز خواهد شــد. به 
عقیده میرعلایی انتخاب این کارگردان کار دشــواری است.

کارگردانی که باید قابلیت ساخت کار های فاخر را داشته باشد، 
هم به کار های دینی و مذهبی علاقه مند باشد و هم وقت آزاد 

داشته باشد«.
همچنین تهیه کننده سریال »حضرت موسی )ع(« درباره زمان 
شروع فیلم برداری هم می گوید: می خواهیم هر چه زودتر کار 
کلید بخورد و به این موضوع خوشــبین هستم که با انتخاب 

کارگردان در سال ۱۳99 کار شروع شود.

باز هم تغییر کارگردان#
پــس از این اخبــار، خبرگزاری ها از اعــلام آمادگی ابراهیم 
حاتمی کیا برای ساخت سریال حضرت موسی )ع( می گویند. 
براساس شــنیده ها حاتمی کیا این روزها مشغول پژوهش و 
نگارش مجدد فیلم نامه سریال حضرت موسی)ع( است تا این 

سریال در ۵۰ قسمت تولید شود. 
ابراهیم حاتمی کیا، کارگردان نام آشــنای سینماست که آثار 
سینمایی اش همیشه مورد اســتقبال مخاطب عمومی قرار 

گرفته است.
 او برای ساخت فیلم آژانس شیشه ای جایزه بهترین فیلم نامه 
و کارگردانی را از شانزدهمین جشنواره فیلم فجر دریافت کرد. 
حاتمی کیا تاکنون سه بار برای فیلم های آژانس شیشه ای، به 
رنگ ارغوان و به وقت شــام موفق به کسب سیمرغ بلورین 
بهترین کارگردانی جشنواره فیلم فجر شده  است. وی در حوزه 
سریال سازی پیش از این دو سریال »حلقه سبز« و »خاک سرخ 

« را در کارنامه دارد .
 این کارگردان با وجود موفقیت های بسیارش تاکنون درحوزه 
تاریخی فعالیتی نداشته و اغلب کارهایش را می توان در حوزه 
اجتماعی و سیاسی تقســیم بندی کرد.  اگر این خبر مانند 
سایر خبرهای شنیده شده در مورد سریال پرماجرای حضرت 
موسی)ع( تکذیب نشود، می توان در انتظار اثری متفاوت در 

بین سریال های مذهبی و تاریخی صداو سیما بود.

تلویزیون

گفت وگو با احمد معظمی، کارگردان یک سریال جاسوسی امنیتی که این شب ها روی آنتن می رود

جعبه  سیاه تروریسم  در»خانه امن«
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